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پیامغیبتلاریجانیدرجلساتاصلاحطلبان

پس از گذشــت یکســال از دولت رئیسی و 
احتمال بدســت آمدن نتیجه در برجام گویا 
اصولگرایان سنتی به این نتیجه رسیده اند که 
اصلاح طلبان دیگر شانســی برای حضور در 

قدرت ندارند.
به گزارش نامه نیوز، ســایت خبرسراســری 
نوشت: پس از پایان ریاست جمهوری روحانی 

بنظر می رســد دیگر تا مدت ها از او خبری نباشد اما پس از مدتی اخباری مبنی بر 
دیدار های او با برخی وزرا ســابق و فعالین رسانه ای مطرح گردید و گمانه زنی ها در 
رابطه با دیدار های روحانی شروع شد که مهم ترین این دیدار ها با حضور سیدمحمد 
خاتمی،علی لاریجانی،محمدرضا باهنر و سیدحسن خمینی برگزار می شد که گویای 
ایجاد نزدیکی اصولگرایان ســنتی با اصلاح طلبان دســت راستی بود.این دیدار های 
پراکنده ادامه داشت تا زمانیکه محمدقوچانی در مجله آگاهی نو گزارشی درباره دسته 

بندی جلسات روحانی منتشر کرد:
اول، دیدار ثابت با مدیران و مشــاوران و دوســتان رسانه ای و سیاسی خود برای ثبت 
خاطرات دوران ریاســت جمهوری و طرح برخی پاســخ های لازم درباره شبهه افکنی 

مخالفانی درباره این دوران.
دوم. دیدارهای ادواری با اعضای هیئت دولت به صورت منفرد یا گروهی و به شــکل 

حضوری یا مجازی که نوعی همفکری در طرح مسائل روز است.
سوم. دیدارهای غیرمنظم و دوستانه با رجال سیاسی اصلاح طلب و اصولگرا و اعتدال 
گرا مانند سید حسن خمینی سیدمحمد خاتمی، علی اکبر ناطق نوری، علی لاریجانی، 

محمدرضا باهنر و اسحاق جهانگیری و محمد جواد ظریف و....
این روند ادامه داشــت تا در هفته اخیر نیز خبری مبنی بر یک جلسه دیگر با حضور 
حسن روحانی،ناطق نوری،سید حسن خمینی و سید محمدخاتمی برگزار شد،جلسه 
ای که هیچ جزئیاتی از آن مانند جلسات قبل منتشر نشده است اما اسامی افراد حاضر 
نشــان می دهد که گویا عده ای از این قطار پیاده شــده اند؛محمدرضا باهنر و علی 
لاریجانی!دو عنصر اساســی پیوند اصلاح طلبان به اصولگرایان میانه رو که از یکسال 
پیش از انتخابات تا چندی پیش ارتباط نزدیکی را با اصلاح طلبان ایجاد کرده بودند و 
انتقاداتی از سوی آنان به مقصد رئیسی می رسید و احتمال کنارگذاشته شدن راست 
ســنتی از ســوی نواصولگرایان را می داد علی لاریجانی نیز در مدت زمان منتهی به 
انتخابات 1400 چهره مطلوب اصلاح طلبان شــده بود اما به دلیل ســوابق گذشته و 
تضاد های جناحی،جبهه اصلاحات در بیان رسمی حمایت از لاریجانی تردید داشت 
اما در رسانه های منصوب به اصلاح طلبان نام لاریجانی جدی تر از قبل دیده می شد.

حالا پس از گذشــت یکسال از دولت رئیسی و احتمال بدست آمدن نتیجه در برجام 
گویا اصولگرایان ســنتی به این نتیجه رسیده اند که اصلاح طلبان دیگر شانسی برای 
حضور در قدرت ندارند زیرا از آغاز شکســت خورده و دیگر منفعت سیاسی از اصلاح 
طلبان به کسی نمی رسد به همین جهت برچسب اصلاح طلبی برای چهره ای مانند 
لاریجانی که تلاش زیادی برای حضور در قدرت گرفته و در حال تدوین مانیفســت 
حکمرانی است به هیچ وجه برچسب مطلوبی نیست و این رفتار نشان می دهد اصلاح 
طلبان برای عده ای فقط نردبان دیده شــدن بودند که انتخابات 1400 ابعاد مختلف 
آن را روشن ساخت.از سوی دیگر لاریجانی تا حدودی مطمئن شده است که احتمالا 
تایید صلاحیت خواهد شد و همراهی با اصلاح طلبان در این وضعیت چندان برای او به 
صرفه نیست و اصولگرایان سنتی ترجیح داده اند که به محافل خاص خود برگردند،گویا 

از سوی دولت رئیسی نیز چراغ سبز نیمه روشنی دیده شده است...

آخرینبرنامهانتخاباتیاصلاحطلبانبه
روایتصوفی

علــی صوفــی در گفت وگــو بــا ســایت 
»خبرسراسری« گفت: لاریجانی به عنوان یک 
اصولگرا معتدل شناخته می شود و در میان 
اصلاح طلبان و اردوگاه اصلاح طلبی تعریف 

نمی شود.
بــه گــزارش ســایت خبرسراســری، علی 
صوفی،فعال سیاســی اصلاح طلــب،در آغاز 
درباره اطــلاع جبهه اصلاحات از جلســات 

خاتمی و روحانی به »خبرسراســری«گفت: »خیر در جبهه اصلاحات صحبتی از این 
دیدار نشده است. این دیدارها نیز متداول بوده است قبلا هم آقای هاشمی رفسنجانی 
که در قید حیات بودند نشست هایی با ایشان برگزار می شد، اینها به هر حال چهره 
های سرشناس اجتماعی هستند و قطعا نسبت به مسائل کشور حساس اند و طبیعی 
است که با هم بنشینند و تبادل نظر کنند و احیانا اگر نظراتی دارند را اعمال کنند.من 

خبر فوق العاده ای از این دیدار نشنیدم«.
او در ادامه درباره اقدامات جبهه اصلاحات ایران در راســتای انتخابات مجلس افزود: 
»جبهه اصلاحات برای مدیریت انتخابات شــکل گرفت یک جبهه از احزاب و چهره 
های مطرح اصلاح طلب و به هر حال از سال 94 برای انتخابات مجلس شکل گرفت و 
ادامه یافت نتیجتا وجود و تداوم جبهه اصلاحات برای انتخابات است و در مورد مسائل 
سیاسی نقش چندانی جز صدور بیانیه ندارد اما اصل فعالیت و تمرکز آن بر انتخابات 
برای جلوگیری از تکثر کاندیدا ها و پراکندگی آرا و ارائه لیست واحد از اصلاح طلبان 
در سراسر کشور است و لیست های متعدد منصوب به این جریان شکل نگیرد. تاکنون 

هم صحبتی درباره انتخابات مجلس1402 در جبهه اصلاحات صورت نگرفته است«.
علی صوفی در پایان درباره عدم حضور علی لاریجانی در جلســه اخیر حسن روحانی 
گفت: »لاریجانی به عنوان یک اصولگرا معتدل شــناخته می شود و در میان اصلاح 
طلبــان و اردوگاه اصلاح طلبی تعریف نمی شــود به هر حــال آقای روحانی هم که 
انتخاب شــد اصلاح طلب نبود و اصلاح طلبان در شرایط خاص پس از رد صلاحیت 
آقای هاشمی ایشان به عنوان کاندیدا اصلاح طلبان انتخاب شد.آقای لاریجانی به هر 
حال به اندازه روحانی به اصلاح طلبان نزدیک نیســت ولی وقتی می خواهند از نقاط 
مختلف حمایت کنند آقای لاریجانی هم مدنظر اســت و در ســال 94 هم در لیست 
مجلس آقای لاریجانی مورد حمایت اصلاح طلبان بود که به واســطه مشی اعتدالی 

ایشان صورت گرفت«.

پناهجویانایرانیسرگرداندرآبهای
ساحلییونانهمگیسالمهستند

موضوع ســانحه برای قایق ۸0 پناهجو در آب های ســاحلی نزدیک یونان پیگیری و 
همه مهاجران گرفتار شده از جمله ایرانیان پناهجو که در این قایق بودند همگی سالم 

هستند.
به گزارش ایســنا، هفته گذشته در خبری اعلام شــد، قایق حدود ۸0 پناهجوی در 

آب های نزدیک یونان دچار سانحه شد و از این تعداد حدود ۷0 نفر ایرانی هستند.
خبرنگار ایســنا اطلاع یافت بخش قابل توجهــی از این مهاجران و پناهجویان ایرانی 
بودند. هم چنین موضوع سانحه و مشکل به وجود آمده برای این تعداد پیگیری شده 
و تمامی مهاجران به علاوه مهاجران ایرانی که در این قایق بودند نجات یافته و همگی 

سالم هستند.
روابط عمومی وزارت امور خارجه کشــورمان در همین رابطه اعلام کرده بود که  پیرو 
انتشار اخبار و تصاویری مبنی  بر سرگردانی تعدادی از پناهجویان در آب های نزدیک 
به یونان و نیز اخبار تاییدنشده مبنی بر ایرانی بودن تعدادی از آن ها، بلافاصله موضوع 
را پیگیری و از طریق سفیران کشورمان در آتن و رم در تماس با مراجع ذی صلاح این  

کشورها، این موضوع مورد بررسی قرار داد.

اعتراف مجامع علمی آمریکا؛

مانع اصلی احیای برجام، واشنگتن است
یک اندیشکده نزدیک به حزب دموکرات  
در آمریــکا در تحلیلی نوشــت که مانع 
بازگشت به توافق هسته ای، ایران نیست؛ 

بلکه کنگره ایالات متحده آمریکاست.
 )CNAS( »مرکز امنیت جدید آمریکا«
اندیشکده مستقر در واشنگتن که نزدیک 
به جریان دموکرات اســت در گزارشــی 
نوشته است بزرگترین مانع برای بازگشت 
آمریکا به توافق برجام، ایران نیست بلکه 

کنگره این کشور است.
در گزارش این اندیشکده آمریکایی آمده 
اســت: »رئیس جمهور بایدن از زمان در 
اختیــار گرفتن قدرت در تلاش اســت 
مذاکراتی را برای بازگشت به برنامه جامع 
اقدام مشــترک )برجام( که ترامپ سال 

201۸ از آن خارج شد انجام دهد.«
CNAS در ادامه تصریح کرده اســت: 

»مبهم بودن فراینــد ]مذاکرات[ و عدم 
قطعیت درباره اینکه تهران در نهایت چه 
می خواهد و با چه چیزی می تواند موافقت 
کند باعث ایجاد تردیدهایی شــده است 
درباره اینکه آیا توافق در دســترس است 

یا خیر.«
ایــن تحلیل اضافــه می کنــد: »اما اگر 
بی اعتمادی مــان دربــاره آیــا تیم های 
مذاکره کننــده می تواننــد تردیدهــا و 
اختلاف هایشــان را کنار بگذارند یا خیر 
کنار بگذاریم آنچه بایستی در واشنگتن 
رخ دهد بازگشــت به توافق را پیچیده تر 

می کند؛ کنگره باید نظر بدهد.«
نگارنده مدعی شده است که قانون موسوم 
به »قانون بررسی توافق هسته ای ایران« 
)اینــارا( که در ســال 2015 به تصویب 
کنگره رســید به نهاد قانونگــذار آمریکا 

اختیار می دهد بر توافق هسته ای برجام یا 
هر توافق دیگر در خصوص برجام نظارت 

کند.
در ایــن تحلیــل آمــده اســت: »اینارا 
دربردارنده مفادی برای گزارش دهی ها و 
مجوزهای دوره ای اســت که قوه مجریه 
بایســتی در خصوص پایبنــدی ایران به 
توافق ارائه کند. مسئله دیگر بندی داخل 

اینارا اســت که رئیس جمهــور را ملزم 
می کند هر گونه توافق حاصل شده با ایران 
در خصوص برنامه هسته ای خود را برای 
یک دوره بررســی 30روزه تحویل کنگره 
دهد. در ایــن دوره، چنانچه کنگره یک 
 )JRD( »قطعنامه مشترک عدم تأیید«
به تصویب برســاند توانایی رئیس جمهور 
برای رفــع هر گونه تحریــم علیه ایران 

خنثی خواهد شد.«
با این حال، مطابق این تحلیل، آنچه هنوز 
مشخص نیست این اســت که آیا دولت 
بایدن بایســتی توافق احتمالی جدید با 
ایران را هم به کنگــره ارائه کند یا خیر: 
»مســئله ای که هنوز روشن نیست این 
است که اگر ایران و ایالات متحده هر دو 
به پایبندی به برجــام اولیه بازگردند، آیا 

این هم »توافقی جدید« محسوب می شود 
که لازم است به کنگره ارائه شود؟ پاسخ 
این سؤال به لحاظ حقوقی روشن نیست. از 
لحاظ سیاسی، دشوار بتوان تصور کرد که 
دولت بایدن نظارت کنگره روی موضوعی 
را که محل مناقشات سیاسی تا این حد 

داغ است نادیده بگیرد.«

در ماه می، راب مالی، مذاکره کننده اصلی 
آمریکا در گفت وگوهای وین در یک جلسه 
استماع در کمیته روابط خارجی مجلس 
سنا گفت که دولت بایدن هر گونه توافق 
حاصل شــده با ایــران را به موجب قانون 
اینارا تحویل کنگره خواهد داد. اندیشکده 
آمریکایی نوشته اســت در صورت وقوع 
چنین اتفاقی کنگره ممکن است با صدور 
یک قطعنامه JRD توافق با ایران را بکشد

هر سناتوری می تواند قطعنامه مشترک 
عدم تأیید را معرفی کند، اما تصویب آن 

به 60 رأی موافق نیاز خواهد داشت.
CNAS در ادامه نوشــته اســت: »اگر 

فرض کنیم که توافق حاصل شود و برای 
بررسی به کنگره ارائه شود، آیا دوام خواهد 
آورد؟ پاســخ کوتاه این است که محتمل 

است اما سخت و طاقت فرسا خواهد بود.«
بــه گزارش تســنیم، قانون موســوم به 
»بررسی توافق هسته ای با ایران، 2015« 
)اینارا( در ماه مه سال 2015 در بحبوحه 
اختلافات داخلی قانونگذاران آمریکایی با 
دولت »باراک اوباما« بر ســر مفاد توافق 
هسته ای برجام به تصویب نهاد قانونگذار 
این کشور رسید. این قانون، کلًا، به کنگره 

اجازه می دهد توافقات حاصل شده میان 
ایــران و گروه 1+5 را مورد بررســی قرار 

دهد.
با آنکه در متن »اینارا« زمینه سازی هایی 
برای رد برجام و جلوگیری از رفع تحریم ها 
در صورت عدم پایبندی ادعایی تهران به 
مفاد توافق هسته ای بر اساس ارزیابی های 
کنگره در نظر گرفته شده است این قانون 
فاقد مفادی اســت که حصــول توافق را 
منحصــراً به تأیید کنگــره منوط کند و 
بتواند به راحتی مانع شکل گیری آن شود.

با این حــال قانون »اینــارا« دربردارنده 
مفادی اســت که علاوه بر آنکه می تواند 
ورود دولت بایدن به برجام را با مشکلاتی 
مواجه کند دست قانونگذاران کنگره را هم 
برای سنگ اندازی در مراحل بعدی اجرای 

این توافق و رفع تحریم ها باز می گذارد،
به عنوان مثال مطابــق قانون اینارا دولت 
آمریــکا تا 30 روز بعــد از حصول توافق 
هسته ای با ایران که کنگره مفاد توافق را 
مورد بررسی قرار می دهد از اختیار کاهش 
تحریم ها برخــوردار نخواهد بود. کنگره 
همچنین در این دوره می تواند توافقات را 
به صحن هر دو مجلس سنا و نمایندگان 
بیاورد و رد یا تأیید آن را به رأی بگذارد. 
در اینجا چنانچه کنگره به رد توافق رأی 
بدهد، بایدن می توانــد مصوبه کنگره را 
وتو کند اما باید اطمینان حاصل کند که 
کنگره از دوسوم آرای لازم برای شکستن 

این وتو برخوردار نیست.
اینــارا بعد از اجرایی شــدن هــر توافق 
هســته ای با ایران هم زمینه های لازم را 
برای اظهارنظــر درباره روند توافق فراهم 
می کند. مطابق این قانون، رئیس جمهور 
آمریکا باید هر 90 روز یک بار روند پایبندی 
ایران به توافق را به کنگره گزارش دهد و 
با تأیید اینکه ایران تعهداتش را اجرا کرده 
اســت خواســتار تمدید رفع تحریم ها از 

سوی نهاد قانونگذار شود.
شواهد گوناگون حاکی است وجود چنین 
پیچیدگی هایــی در مقوله بازگشــت به 
برجام، دســت کم یکی از عوامل بی میلی 
دولت بایدن برای از ســر گرفتن اجرای 
تعهداتش ذیل این توافق هســته ای بوده 
اســت. با وجود این، دولت بایدن به جای 
جست وجوی راهکارهای لازم جهت غلبه 
بر این موانع به وقت کشی در مذاکرات از 
یک سو و متهم کردن ایران به جلوگیری 
از پیشرفت گفت وگوها از سوی دیگر روی 

آورده است.

در حاشیه

تنش اخیر آمریکا و ایران در سوریه بر سر چیست؟
پیام واشنگتن به تهران برای پایان درگیری ها

در چند روز گذشته، شاهد برخورد ها و تنش هایی میان 
آمریکا و محور مقاومت در سوریه و مشخصا شرق و جنوب 
این کشــور بوده ایم؛ تنش هایی که توجهات زیادی را به 
خود جلب کــرده و تحلیل های مختلفی پیرامون تنش 

آفرینی آمریکا در سوریه ارائه شده است.
دور جدید درگیری ها در منطقه پس از آن آغاز شــد که 
سه شنبه گذشــته ارتش آمریکا اعلام کرد، مواضعی را 
در ســوریه هدف قرار داده است. ارتش آمریکا گفته بود، 
حملات سه شــنبه، انتقام حمله 24 مرداد 1401 علیه 
آمریکا در سوریه اســت. در 24 مرداد 1401، هواپیمای 
بدون سرنشین )پهپاد( ناشــناس به پایگاهی در سوریه 
حمله کرد؛ اما کشته یا زخمی نداشت. این پایگاه، تحت 
اداره ائتلاف نظامی آمریکا و نیروهای سوری مخالف تحت 

حمایت امریکاست.
با این حال یک روز بعد در شامگاه چهارشنبه، چند حمله 
به پایگاه های آمریکایی در سوریه گزارش و اعلام شد که 
دو پایگاه نظامی آمریکا در میدان نفتی »العمر« و میدان 
گازی »کونیکو« در شرق سوریه، چند بار در فواصل زمانی 

مختلف هدف حملات راکتی قرار گرفتند.
رسانه های آمریکایی بامداد پنجشنبه نیز از زخمی شدن 
چند نظامی این کشور در پی حمله راکتی به دو پایگاه آنها 
در شرق سوریه خبر دادند. شبکه »انِ بی سی نیوز« به نقل 
از یک مقام دولتی آمریکا گزارش داد: تعداد نامعلومی از 
نظامیان آمریکایی در دو حمله راکتی جداگانه به تأسیسات 
محل اســتقرار نیروهای آمریکا در سوریه، زخمی شدند. 
البته ساعتی بعد سنتکام، ستاد فرماندهی مرکزی ارتش 
آمریکا در بیانیه ای تأیید کرد که سه نظامی آمریکایی در 
این عملیات  زخمی شدند. سنتکام همچنین مدعی شد: 
»نیروهای ما به حملات موشکی که از دو منطقه در سوریه 
انجام شد، پاسخ دادند و سه خودرو و تجهیزات را منهدم 
کردند. ارزیابی اولیه ما این اســت که 2 یا 3 شبه نظامی 

کشته شده باشند.«
پیام آمریکا به ایران برای پایان دادن به درگیری ها در سوریه

یک روزنامه آمریکایی در گزارشــی به نقل از منابع آگاه 
ادعا کرد، دولت بایدن طی پیامی که از طریق کانال های 
خصوصی به ایران منتقل کرده، مدعی شــده اســت، به 

دنبال تشدید درگیری ها در منطقه نیست و تنها به دنبال 
محافظت از منافع آمریکاست.

روزنامه نیویورک تایمز در گزارش خود با اشاره به حملات 
هوایی هفته گذشته آمریکا به مناطقی در شرق سوریه که 
مدعی است در پاسخ به حملات گروه های مورد حمایت 
ایران در 15 اوت بوده است، ادعا کرد: یک مقام آمریکایی 
نزدیــک به این موضوع گفته که دولت جو بایدن )رئیس 
جمهور آمریکا( از طریق کانال های خصوصی و همچنین 
علنی به ایران پیام داده که به دنبال تشدید درگیری ها در 

منطقه نیست و فقط به دنبال حفظ منافع آمریکاست.
مقامات وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( نیز پیشــتر برای 
توجیه حملات هوایی اخیر خود علیه سوریه مدعی شدند 
که این اقدام تنها برای محافظت از منافع و جان شهروندان 

آمریکایی بوده است.
مقامات ارشد آمریکا همچنین مدعی اند که حملات 15 
اوت به دو پایگاه ایالات متحده در ســوریه ممکن است 
تلاشــی از ســوی ایران برای گرفتن انتقام حمله قبلی 
اســرائیل از طریق هدف قــرار دادن متحدان آمریکایی 
اســرائیل باشد. جمهوری اسلامی ایران هرگونه ارتباط با 

این گروه ها را در سوریه رد کرده است.
به نوشته نیویورک تایمز، حمله پهپادی به پایگاه آمریکایی 
در التنف، واقع در نزدیکی مرز در جنوب سوریه یک روز 
پس از آن انجام شــد که اســرائیل به اهداف نظامی در 
استان های دمشــق و طرطوس سوریه حمله کرد و سه 
سرباز سوری را کشت. بنا بر ادعای گروه نظارت بر حقوق 
بشر سوریه مستقر در انگلیس، این حملات یک پایگاه دفاع 
هوایی ارتش سوریه را هدف قرار داد که اغلب جنگنده های 
مورد حمایت ایران در آن مستقرند.این روزنامه آمریکایی 
در ادامه نوشت: هرچند مقامات آمریکایی وجود هر گونه 
ارتباط میان حملات اخیر این کشــور علیه ســوریه با 
مذاکرات هسته ای با ایران را رد کرده اند، برخی تحلیل گران 
بر این باورند که این حملات ایالات متحده تلاشی از سوی 
دولت بایدن برای راضی کردن منتقدان توافق هسته ای 
و نشــان دادن موضع سخت علیه ایران حتی در صورت 

دستیابی به توافق هسته ای است.
یک مقام ارشد آمریکایی که خواست نامش فاش نشود، 

در گفت وگو با نیویورک تایمز مدعی شدکه چندین انگیزه 
احتمالــی برای حمله 15 اوت از ســوی گروه های مورد 
حمایت ایران وجود دارد، که این می تواند پاسخی به حمله 
اسرائیل یا یک فرمانده جدید باشد؛ اما استفاده از پهپادها 

به وضوح نشان دهنده دخالت سپاه پاسداران بوده است.
حمله به پایگاه های آمریکایی در پاسخ به حملات اسرائیل

در همین رابطه، دنیل لاریســون در موسســه کوئینسی 
نوشت: نگه داشتن نیروهای آمریکایی در سوریه اشتباهی 
جدی است. هرچه بیشتر نیروها در آن کشور بمانند، احتمال 
افزایش تلفاتی که می توان از آنها جلوگیری کرد، بیشــتر 
می شود. دولت بایدن ممکن است پس از اتفاقاتی که پس 
از خروج از افغانســتان در آن کشور افتاد، تمایلی به خروج 
از سوریه نداشته باشــد. با این حال، ادامه حضور نیروهای 
آمریکایی در ســوریه تنها آنها را هدف قرار می دهد، بدون 

اینکه برای امنیت ایالات متحده سودی داشته باشد.
 حمله پانزدهم اوت به التنف احتمالا تلافی حملات هوایی 
اسرائیل در دیگر مناطق ســوریه در چند ساعت قبل از 
آن بوده است. این اولین بار نیست که نیروهای آمریکایی 
در پاســخ به حملات اســرائیل در ســوریه، هدف آتش 

شبه نظامیان قرار می گیرند.
 همانطور که وال اســتریت ژورنال در ژوئن سال جاری 
گزارش داد، اسرائیل در بسیاری از حملات هوایی خود در 
سوریه با آمریکا هماهنگ است و این حملات با اطلاع و 

تایید دولت ما صورت می گیرد.
 در همین حال، درگیری های چندباره در ســوریه تنش  
با ایران را تشدید کرده و گفت وگوهای هسته ای در حال 
انجام بــا ایران را تهدید می کند. دولت بایدن نباید اجازه 
دهد این حملات در جریان گفت وگوهای هسته ای خللی 

ایجاد کند.

قبــل از خروج ایالات متحــده از برجام، تنش ها با ایران 
نسبتاً کم بود و نیروهای ایالات متحده در عراق و سوریه 
منظم مورد حمله قرار نمی گرفتند. یکی از مزایای اصلی 
برجام برای ایــالات متحده این بود که احتمال درگیری 
مستقیم با ایران را کمتر کرد و بهانه ای برای تندروهای 

ایرانی که با توافق مخالف بودند، باقی نمی گذاشت.
اسرائیل از ابتدا با توافق هسته ای مخالف بوده و پیوسته 
علیه آن لابی کرده است. اگر دولت بایدن فکر می کند که 
بمباران اهدافی در سوریه مقاومت اسرائیل در برابر توافق را 

خنثی می کند، سخت در اشتباه است.
هرچند بسیاری از مقامات امنیتی اسرائیل بر این باورند 
که زنده کردن توافق هسته ای کاملاً به سود اسرائیل است 
و برخی از مقامات پیشین بر این موضوع تاکید کرده اند، 
رهبری سیاسی اسرائیل نمی خواهد از موضع سرسخت 

خود دست بکشد.
تناقض در حملات اخیر ایالات متحده

 حملات اخیــر ایالات متحده با اختیارات جنگی رئیس 
جمهور نیز در تناقض است. چرایی اجرای این حملات در 
بهترین حالت بحث برانگیز است. دولت بایدن به اختیارات 
رئیس جمهور در ماده 2 اســتناد و اقدامات را به عنوان 
دفاع از خود توجیه کرده اســت اما این حملات به عنوان 
یــک اقدام تلافی جویانه چندین روز پس از حمله اصلی 

انجام شده است.
 به علاوه، حضور نظامی ایالات متحده در سوریه توسط 
کنگره غیرمجاز است و هیچ مجوز بین المللی هم ندارد. 
ادعــای مبارزه با بقایای داعش نیز در حالی که این گروه 
در آنجا بسیار ضعیف شده هیچ مبنایی ندارد. حتی اگر 
این موضوع نیز صحت داشــته باشد و آمریکا واقعا برای 
مبارزه با داعش آنجا باشد، کنگره هرگز اجازه آن ماموریت 

را نداده است.
 حفظ نیروها در سوریه از نظر حفاظت از ایالات متحده 
یــا متحدانش معنایی ندارد و تنها آنهــا را در برابر خطر 
ماموریتی نامشــخص قرار می دهد که کنگره هرگز آن 
را تایید نکرد. به علاوه، خروج از ســوریه به تعهد رئیس 
جمهور برای پایان دادن به جنگ های بی پایان کشــور 

کمک می کند.

مسئله ای که هنوز روشن نیست این است که اگر ایران و ایالات متحده هر دو به 
پایبندی به برجام اولیه بازگردند، آیا این هم »توافقی جدید« محسوب می شود که لازم 

است به کنگره ارائه شود؟ پاسخ این سؤال به لحاظ حقوقی روشن نیست. از لحاظ 
سیاسی، دشوار بتوان تصور کرد که دولت بایدن نظارت کنگره روی موضوعی را که 

محل مناقشات سیاسی تا این حد داغ است نادیده بگیرد

,,
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با هر زبانی که می خواهید بنویسید؛
بنزین گران نمی شود

ریزش سنگین قیمت ها در بازار خودرو

ســخنگوی دولت اعلام کرد: هیچ برنامه ای 
برای افزایش قیمت بنزین نداشته، نداریم و 
نخواهیم داشت و به هر زبانی که می خواهید 
بنویســید که قیمت بنزیــن افزایش پیدا 

نمی کند.
بازار شایعات درباره قیمت بنزین همچنان 
داغ اســت. یک روز خبر می آید که شایعه 
گرانــی بنزیــن برخی جایگاه هــا از جمله 
جایگاه های شرق کرمان را شلوغ کرد و روز 
دیگر، از برنامه احتمالــی دولت در بودجه 
ســال آینده درباره قیمــت بنزین صحبت 

می شود.
اما با این حال در مقابل این شایعات، دولت 
در حال تاکید بر این است که برنامه ای برای 
گران کردن بنزین نــدارد. آخرین واکنش 
مربوط به علی بهادری جهرمی، ســخنگوی 
دولت است که دیشــب در نشست فعالان 

فرهنگی و اجتماعی لرســتان، با اشــاره به 
شایعه افزایش قیمت بنزین گفت: در همه 
جلساتی که به عنوان سخنگوی دولت حضور 
دارم، ســوال می کنند که آیا قیمت بنزین 
افزایش پیدا می کند؟ ما هم جواب می دهیم 

هیچ برنامه ای برای افزایش قیمت نداریم.
وی تاکید کرد: هیچ برنامه ای برای افزایش 
قیمت بنزین نداشــته، نداریــم و نخواهیم 
داشت و به هر زبانی که می خواهید بنویسید 

که قیمت بنزین افزایش پیدا نمی کند.
پایگاه اطلاع رسانی دولت نیز هفته گذشته 
در واکنش به برخی گزارش ها و شــایعات 
دربــاره قیمــت بنزین اعلام کــرد: دولت 
برنامه ای بــرای افزایش قیمت بنزین ندارد 
و انتشار شــایعات و برخی قیمت هایی که 
در رسانه ها انتشار می یابد، صرفا حدسیات 
و سناریوســازی در این زمینــه و عاری از 

حقیقت است.
براساس گزارش شورای اطلاع رسانی دولت، 
انجام طرح های آزمایشی مانند اصلاح طرح 
یارانه بنزیــن و تخصیص یارانه بنزین برای 
همه در جزیره کیش، به منظور شــناخت 
نواقص احتمالی طــرح بوده و نتایج اجرای 
آن فارغ از موفق یا ناموفق بودن، ارتباطی با 
موضوع افزایش قیمت بنزین نداشته و ندارد 
و هر نوع تحلیلی بر این اساس فاقد صحت 

است.
پیــش از این نیز محمدهادی ســبحانیان، 
معاون سیاست گذاری اقتصادی وزارت امور 
اقتصادی و دارایــی اعلام کرد که برنامه ای 
بــرای افزایش قیمت بنزین برای امســال 
وجود ندارد و هرگونه طرح اصلاح قیمتی در 
قالب قانون بودجه سال آینده تعیین تکلیف 

خواهد شد.

بازار خودرو، شرایط را زیر سایه اخبار مربوط 
بــه مذاکرات احیای برجــام، قیمت دلار و 
واردات خودرو می گذراند، خبرهایی که هر 
کدام به نوبه خود می تواند بازار را در مسیر 

تازه ای وارد کند.
آن طور که در روند بازار مشــاهد می شود، 
بازار خودرو همچنان در مســیر کاهشــی 
حرکت می کند، به طوری که کوییک افت 
یک میلیون تومانی و کوییکR ریزش یک 
میلیــون و 500 هزار تومانی را تجربه کرده 

است.
در حال حاضر کوییک در بازار 199 میلیون 
تومان و کوییک R در حدود 203 میلیون و 

500 هزار تومان است.
در این میــان، قیمت پراید بدون تغییر بود 
و پراید 111 به قیمت 203 میلیون تومان 
و پرایــد 131 حدود 1۸3 میلیون تومان به 

فروش رفت.
این در شرایطی اســت که محصولات پژو 
با کاهش قیمت مواجه شــد. پژو 206 تیپ 

2 مدل 1399 در طول یک هفته گذشــته 
2 میلیون تومان و مــدل 1401 آن نیز 3 

میلیون تومان ارزان شد.

در این میان، بررســی ها نشان می دهد که 
قیمت دناپلاس دنــده ای 5 میلیون تومان 
ریزش کرده و به حدود 4۷5 میلیون تومان 

رسیده اســت. دناپلاس مدل 1400 هم 2 
میلیون تومان ارزان شــده و در بازار 3۷۸ 

میلیون تومان قیمت پیدا کرده است.

اما تــارا دنده ای 2 میلیــون تومان کاهش 
قیمــت پیدا کرده و در بــازار 42۸ میلیون 
تومان قیمت دارد. ساینا دنده ای مدل 1401 
هم یک میلیون تومان ارزان شــده و 200 

میلیون تومان قیمت پیدا کرده است.
تحلیلگــران بازار خــودرو معتقدند کاهش 
قیمــت دلار از 32 هزار تومــان به زیر 30 
هزار تومان و خوش بینی نسبت به مذاکرات 
برجامی را می توان مهم ترین عامل کاهش 

قیمت ها در بازار آزاد دانست.
البتــه در انتهــای هفته و باپاســخ آمریکا 
به پیشــنهادات ایران در خصــوص توافق 
هســته ای، نگرانی از آینــده برجام افزایش 
یافتــه و خبرهــای ضد و نقیضــی در این 
خصوص منتشر شده است. ابن در شرایطی 
اســت که پنج شــنبه شب گذشــته،  سوم 
شــهریور ماه هم آیین نامه واردات خودرو 
پس از تاخیر دو ماهه منتشر شد. حالا باید 
دید برآیند این عوامــل چه تاثیری بر بازار 

خودرو خواهد گذاشت.

همدانچراتشنهشد؟
 سپیده قاسمی

زمانی اســتان همــدان یکــی از قطب های 
کشاورزی کشور محسوب می شد، این استان 
علــی رغم داشــتن 1. 2 درصد از وســعت 
کشــور، 5. 4 درصد از تولیدات و 4. 3 درصد 
از ارزش افزوده بخش کشــاورزی کشور را به 
خود اختصاص داده اســت. سال گذشته بود 
که، سازمان جهاد کشاورزی استان همدان از 

تولید سالیانه 5 میلیون تن انواع محصولات کشاورزی در این استان خبر داد، اما این 
میزان تولید بدون بها نبوده است.

بررسی ها نشان می دهد، اغلب محصولات کشاورزی همدان آب بر هستند، به عبارت 
دیگر بهای 4. 3 درصد از ارزش افزوده بخش کشاورزی کشور مصرف حجم زیادی آب 

بوده است. محصولاتی مانند چغندرقند، سیب زمینی، ذرت، خوراک دام و.....
در ابتدای سالجاری بود که علیرضا قاسمی فرزاد، استاندار همدان، در جلسه کارگروه های 
سازگاری با کم آبی و شورای حفاظت از منابع آبی استان، اعلام کرد: بیش از ۸0 درصد 
برداشــت آب در استان همدان متعلق به بخش کشاورزی است که باید برای مصرف 
بی رویه آب در این حوزه چاره اندیشــی شــود. وی در این جلسه تأکید کرد: شرایط 
بارش ها در ســال گذشته مناسب نبوده و استان در وضعیت بحرانی کم آبی قرار دارد 

که باید در رابطه با جلوگیری از برداشت آب های زیرزمینی اقدامات لازم انجام شود.
آمار نشــان می دهد، بخش کشاورزی اســتان همدان 29 درصد اشتغال و 25 درصد 
ارزش افزوده فعالیت های اقتصادی این استان را به خود اختصاص داده است. با نگاه به 
این آمار می توان دریافت، به رغم مصرف بالای آب در بخش کشاورزی استان همدان، 

حفظ بخش کشاورزی برای اقتصاد استان همدان بسیار پراهمیت است.
اما برای بخش کشــاورزی اســتانی که اکنون دچار ورشکستگی آبی شده است چه 

می توان کرد؟
خسرو کلهر، مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزی کشور، در پاسخ به این پرسش 
به اقتصاد آنلاین گفت: نیازمند آن هستیم به فوریت برای کنترل برداشت آب در حوزه 

کشاورزی کشور برنامه ریزی کنیم.
وی ادامه داد: در قدم اول باید الگوی کشت تغییر کند و فصل بعدی کشت محصولات 
کم آب بر جایگزین محصولاتی شــود که اغلب آب زیادی برای تولید و کشــت آن ها 

مصرف می شود.
کلهر قدم مهم دیگر را جایگزین کردن برداشــت از آب های زیر زمینی عنوان کرد و 
افزود: حذف چاه های غیر مجاز که تعداد آن ها کم نیست و همچنین تجهیز چاه های 
مجازه به کنتور های هوشــمند، نقش مؤثری در کنترل آب مصرفی بخش کشاورزی 

دارد.
به گفته مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزی کشور؛ جایگزینی آب زیرزمینی با 

منابع آبی دیگر مانند آب های بازیافتی برای آبیاری باید مورد توجه جدی قرار گیرد.
کلهر توضیح داد: اســتفاده از پساب فاضلاب تصفیه شده به عنوان آب های بازیافتی 
بــرای آیباری مزارع و باغات، می تواند دیگر منابــع جایگزین منابع آب زیرزمینی در 

بخش کشاورزی باشد.
وی تصریح کرد: اســتفاده از روش های سنتی در آبیاری محصولات مانند کشت های 
غرق آبی از عوامل آسیب زا به منابع آبی است که باید در کوتاهترین زمان با روش های 

نوین آبیاری مانند آبیاری زیر سطحی و آبیاری قطره ای و... جایگزین شود.
کلهر همچنین انتقال کشت محصولات از عرصه به گلخانه را راهکار دیگری برشمرد 
که همراه با افزایش بهره وری در تمامی نهاده های کشت، میزان مصرف آب را کاهش 

می دهد.
مدیرعامل مجمع ملی خبرگان کشاورزی کشور یادآور شد: مسئولان باید توجه داشته 
باشــند که، بخش کشــاورزی تنها متهم بی آبی نیست و بخش صنعت نیز بر بی آبی 
تأثیر داشته است، همچنین کنترل مصرف آب در بخش خانگی با همکاری مردم نیز 
از مواردی اســت اکنون نیازمند آن هســتیم، به عبارت دیگر نجات از بحران کم آبی 

همکاری همه جانبه مسئول و مردم را می خواهد.

افزایش۴۰درصدیصادراتغیرنفتی
معــاون امور مجلس رئیس جمهور با اشــاره 
بــه افزایش 40 درصدی صــادرات غیرنفتی 
کشور طی یک سال گذشــته، گفت: علاوه 
بر این شاخص های مربوط به سرمایه گذاری، 
گردشــگری، خریــد تضمینــی محصولات 
کشاورزی و غیره نیز وضعیت روبه به رشدی 

دارد.
سید محمد حسینی امروز شنبه 5 شهریورماه 

در مراسم افتتاح یک واحد صنعتی حوزه صنعت کفش در شهرک صنعتی امید استان 
قم، اظهار داشــت: کالاهای صادرات محوری مانند این واحد صنعتی علاوه برافزایش 

ظرفیت اشتغال، بستری جهت ارزآوری به کشور نیز است.
وی با بیان اینکه همزمان با قم در تمام استان های کشور شاهد افتتاح و بهره برداری از 
طرح های مختلف هستیم که بخشی از آن ها حاصل سفرهای استانی سال اول دولت 
بوده است، افزود: با روی کار آمدن دولت سیزدهم رکود سابق کشور کنار رفته و شاهد 
تحول و پویایی بخش های مختلف کشور به خصوص در حوزه عمرانی و صنعتی هستیم.
معاون امور مجلس رئیس جمهور تصریح کرد: از زمان روی کار آمدن دولت سیزدهم 
صدها مورد از واحدهای راکد صنعتی با پیگیری مســئولان به مدار تولید بازگشته و 

شاهد بهبود شرایط اشتغال و تولید هستیم.
وی از دیپلماسی متوازن دولت سیزدهم نیز به عنوان یکی از ابزارهای قدرت کشور 
یادکرد و خاطرنشان کرد: طی سال های گذشته نگاه به غرب در دولت حاکم بوده 
و از ظرفیت بسیاری از کشورهای دیگر به خصوص کشورهای همسایه غفلت شده 
بود، درحالی که دولت ســیزدهم توجه زیادی به کشــورهای پیرامونی دارد و در 
یک ســال اخیر بیش از 40 نفر از، روســای جمهور و وزرای امور خارجه به ایران 

سفرکرده اند.
حسینی ادامه داد: در قالب این سفرها کمیسیون های مشترکی بین ایران و کشورهای 
همسایه شکل گرفته و وزارت امور خارجه به صورت جدی در حال تعامل برای افزایش 
مبادلات تجاری و اقتصادی در کنار سایر رسالت های سیاسی، امنیتی و فرهنگی است.
وی با تأکید بر سیاســت دولت در مردمی سازی اقتصاد، تصریح کرد: یکی از اهداف 
سفرهای استانی دولت تقویت اقتصاد مردمی و رونق اقتصاد رقابتی است و در همین 
راستا فرصت های سرمایه گذاری در بسیاری از استان ها احصا و موانع سرمایه گذاری نیز 

کاملًا برطرف شده است.
معــاون امور مجلس رئیس جمهــور بابیان اینکــه مدیریت جهــادی لازمه جبران 
عقب ماندگی های سال های گذشته کشور است، تأکید کرد: اگر طی هشت سال گذشته 
هرسال 500 هزار واحد مسکن احداث می شد، امروز مشکل خاصی در بخش مسکن 

نبود ولی دولت مصمم است این عقب ماندگی ها را جبران کند.
وی با اشــاره به بهبود وضعیت درآمدی کشــور، اذعان کرد: با وضعیت کنونی کشور 
امید می رود وضع عمومی و رفاه مردم بهتر شود و به شرایط بازنشستگان، کارمندان و 

کارگران رسیدگی شود.
حسینی اهمیت سرمایه گذاری را موردتوجه قرارداد و گفت: ایران در جنگ اقتصادی 
دشــمن پیروز شد و آن ها نتوانســتند ایران را در انزوا قرار دهند؛ ایران طی یک سال 
گذشته با عضویت در سازمان های فرا منطقه ای در حال فعال کردن بخش دیگری از 

ظرفیت های اقتصادی و تجاری است.
وی با اشــاره به ظرفیت بالای جوانان نخبه کشــور، ابراز کرد: جوانان کشور با اتکا به 
شــرکت های دانش بنیان توانایی بالایی در پیشرفت در تمام حوزه های مختلف کشور 
دارند و در شرایط کنونی شاهد هم افزایی و همدلی در بین ارکان مختلف نظام و قوای 

سه گانه هستیم.

خبر

واردکنندگان خودرو برای اعلام درخواست تا ۱۹ شهریور فرصت دارند

خارجی ها بامهر می آیند
سخنگوی وزارت صنعت، معدن و تجارت 
با بیان اینکه مرحله اجرایی واردات خودرو 
عملًا از ابتدای مهرماه آغاز می شود، اعلام 
کرد واجدین شرایط واردات خودرو، تا 19 
شهریور ماه فرصت دارند درخواست خود 
را به دفتر صنایع خودرویی وزارت صمت 

تحویل دهند.
امید قالیباف با بیان این مطلب، اظهار کرد: 
آیین نامه واردات خودرو سه گروه را شامل 
می شــود که پس از ارسال درخواست در 
مهلت مقرر یاد شده که 19 شهریور ماه 
در نظر گرفته شده است، حداکثر تا آخر 
شــهریور ماه اسامی شرکت های منتخب 
اعلام خواهد شــد. پــس از تایید و اعلام 
شرکت هایی که الزامات آیین نامه واردات 
خودرو را با امتیاز بالاتری کسب کرده اند، 

واردات خودرو می تواند انجام شود.

سه گروه در اولویت واردات خودرو
ســخنگوی وزارت صمــت ســه گروه 
اقتصــادی،  خــودروی  واردکننــدگان 
ایجاد  متقاضی  ســرمایه گذاران خارجی 
خط تولید و متقاضیان واردات خودروی 
برقــی به مناطق آزاد را اولویت نخســت 
خــودرو  واردات  آیین نامــه  مشــمول 
وزارت صمت ســه  برشمردســخنگوی 
گروه واردکنندگان خــودروی اقتصادی، 
ایجاد  متقاضی  ســرمایه گذاران خارجی 
خط تولید و متقاضیان واردات خودروی 
برقی به مناطق آزاد را  اولویت نخســت 

مشمول آیین نامه واردات خودرو برشمرد 
و در رابطه با متقاضیان واردات خودروی 
اقتصــادی تاکید کرد: شــرط لازم برای 
این دســته، الزام به انتقال فناوری و ارائه 
خدمات بعد از فروش است؛ اما اگر علاوه بر 
این موارد برنامه داخلی سازی نیز داشته 

باشند، امتیاز مضاعف محسوب می شود.
 وی خاطرنشــان کرد: در درخواستی که 
ارائه می شــود بایستی علاوه بر مشخص 
شــدن جزئیات الزامات گفته شده، نوع 
خودرویی که قصد وارد کردن آن را دارند 

نیز مشخص شود.

در مناطق آزاد صرفاً خودروهای برقی 
مجوز واردات خواهند داشت

 مشــاور رســانه ای وزیر صنعت، معدن 
و تجارت، خاطرنشــان کرد: در رابطه با 
متقاضیان سرمایه گذاری ایجاد خط تولید 
خودرو، نیز مشــوقی در نظر گرفته شده 
است که بتوانند هزینه های ریالی خود را 
بابت خرید کارخانه و راه اندازی خط تولید 
از طریق واردات خودرو و فروش آن تامین 
کنند. استفاده از این مشوق، مازاد بر سقف 
یک میلیارد یورویی واردات خودرو خواهد 

بود.
در مناطق آزاد صرفــاً خودروهای برقی 
مجوز واردات خواهند داشــت و شرایط 
متقاضیان مشابه واردکنندگان خودروی 
اقتصادی استقالیباف در رابطه با واردات 
خــودرو در مناطق آزاد نیــز، گفت: در 

مناطق آزاد صرفاً خودروهای برقی مجوز 
واردات خواهند داشت و شرایط متقاضیان 
مشــابه واردکنندگان خودروی اقتصادی 
است؛ با این توضیح که فعلًا داخلی سازی 
مورد نظر نیســت و به جای آن بایســتی 
واردکننده نســبت به ایجاد زیرساخت و 

ایستگاه شارژ خودرو تعهد دهد.
ســخنگوی وزارت صمــت در خصوص 
نحوه بررسی درخواست ها و تایید نهایی 
شــرکت ها نیز تصریح کرد: همانطور که 

اشاره شد، هر شرکتی که امتیاز بیشتری 
از الزامات آیین نامه، نظیر انتقال فناوری به 
دست آورد، در اولویت واردات خواهد بود.

تعیین حقوق دولتی واردات، بر اساس 
قیمت کشف شده در بورس کالا

قالیباف اظهار کرد: تعیین درصد حقوق 
دولتــی واردات خودرو بر اســاس قیمت 
کشف شدهِ نهایی در بورس کالا مشخص 

می شود.

شرایط واردات برای خودروهای بالای 1۰ 
هزار یورو، 2۰ شهریور اعلام می شود

این مقام مسئول در وزارت صنعت، معدن 
و تجارت، ضمن اشــاره به اولویت داشتن 
واردات خودروهــای زیــر 10 هزار یورو، 
اعلام کرد: شرایط واردات سایر خودروها 

نیز بیستم شهریورماه اعلام می شود.
ســخنگوی وزارت صمت با بیان اینکه 
واردکننده خودرو بایســتی به ازای هر 
1000 دســتگاه خــودرو وارداتی، یک 
نمایندگی بــرای خدمات پس از فروش 
ایجــاد کند، تصریح کرد: شــرکت های 
متقاضی واردات خودرو، علاوه بر شرط 
فوق بایــد تامین قطعات یدکی ضروری 
)پیــش از واردات(، تامیــن تجهیزات، 
اســناد و آمــوزش نفــرات ذی ربط در 
خدمات پس از فروش و همچنین اعلام 
فهرســت فناوری هــای انتقال یافته در 
خدمات پس از فروش را در درخواســت 

خود، اعلام کنند.
وی افــزود: همچنیــن دارا بودن مجوز 
رســمی از تولیدکننده محصول جهت 
تضمیــن ارائه خدمات پــس از فروش 
یا انتقال فنــاوری، داشــتن تجربه در 
واردات خودرو یا بکارگیری شرکت های 
دارای تجربه در این زمینه و ارائه سطح 
اقتصادی  فناوری در خودروهای  انتقال 
برای تولید در کشــور، از دیگر الزامات 
واردکنندگان خودرو است که حتما باید 

در درخواست آن ها قید شود.

واردات خودرو در راستای تنظیم بازار
قالیبــاف واردات خودرو را در راســتای 
تنظیــم بازار خــودرو خوانــده و گفت: 
متقاضیــان ســرمایه گذاری احداث خط 
تولید خودرو، علاوه بر مشوقی که پیش تر 
اعلام شــد، ضروری است نسبت به اخذ 
مجوز از ســازمان سرمایه گذاری خارجی 

هم اقدام کنند.
به گزارش ایســنا، پس از گذشت چندی 
از نهایی شدن مصوبه واردات خودرو، در 
آخرین روز هفته گذشته )سوم از شهریور 
ماه(، آیین نامــه واردات خودرو که در 26 
مرداد ماه به تصویب هیات وزیران رسیده 
بــود، با ارائه جزئیات توســط معاون اول 
رئیس جمهوری نهایی و به کلیه سازمان ها 
شامل وزارت صمت، وزارت کشور، وزارت 
اقتصاد، بانک مرکزی و دبیرخانه شورای 

عالی مناطق آزاد ابلاغ شد.

سخنگوی وزارت 
صمت سه گروه 
واردکنندگان خودروی 
اقتصادی، سرمایه گذاران 
خارجی متقاضی ایجاد 
خط تولید و متقاضیان 
واردات خودروی برقی 
به مناطق آزاد را اولویت 
نخست مشمول آیین نامه 
واردات خودرو برشمرد
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ایجادصندوقضمانتبرایزنانسرپرستخانوار
معاون رئیس جمهور در امور زنان و خانواده 
گفــت: ایجاد صنــدوق ضمانــت در حوزه 
اشــتغال برای زنان سرپرست خانوار، اصلاح 
آیین نامه ها در راســتای کمک و تسهیلات 
مددجویان، طرح ارتقا ساختار مشاوران زن از 
اقدامات عملکردی در حوزه زنان در یکسال 

گذشته است.
به گزارش خبرنگار گروه جامعه ایرنا، انسیه خزعلی روزگذشته در نشست خبری خود 
با خبرنگاران اظهار کرد: سیاســت زدگی، نگاه های سیاسی و تشریفاتی بودن در این 
معاونت یکی از آسیب هایی بود که معاونت با آن دست به گریبان بوده است، معاونت 
قدرت اعمال نظرات را نداشت که در یک سال گذشته سعی کردیم که این آسیب کم 
شود.وی با بیان اینکه محورهای اصلی در حوزه های عملکردها را داشتیم، افزود: تدوین 
لایحه و اصلاح قوانین، برنامه ریزی برای توانمندســازی زنان بویژه سرپرست خانواده 
و کار آفرین، ارتباطات مردمی و دیدارهای نخبگانی، مقابله با آســیب های مرتبط با 
حوزه زنان، برنامه ریزی و نظارت بر دستگاه های اجرایی و رصد ارزیابی با اخذ اعتبار و 
تخصیص صورت گرفته است.معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده ادامه داد: در 
بخش لوایح اعتراضاتی داشتیم که بطور مثال کارنامه به مادران داده نمی شد  که این 

موضوع با دستور رییس جمهور اصلاح شد.
خزعلی درباره اقدامات این معاونت برای ارتقای شــاخص های عدالت جنسیتی اظهار 
کرد: در چند نوبت از دستگاه های مختلف گزارش کار درخواست کردیم اما با توجه به 

نبود امکان ارزیابی شاخص ها و نبود امکانات و نیرو پاسخ مطلوبی بدست نیامد.
وی با بیان اینکه ۷۷ شاخص در 125 زمینه تنظیم شده بود، خاطرنشان کرد: برخی 
شاخص ها امکان پیاده کردن نداشت و برخی شاخص ها فقط  به زنان اختصاص داشت 
و قابلیت قیاس نداشــت.معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده ادامه داد: تنوع 
و تکثر شاخص ها یکی از مواردی است که دستگاه ها را گرفتار کرده ، بنابراین بحث 
تنظیم شــاخص هایی هدفمند در حوزه زنان و مردان تدوین شــد که گزارش آن به 

صورت ادواری ارائه می شود.
خزعلی همچنین در پاسخ به این پرسش مبنی بر حضور زنان در ورزشگاه برای بازی 
استقلال به دلیل فشار فیفا بوده یا خیر با بیان اینکه حضور زنان در ورزشگاه  برای دیدار 
مسابقه فوتبال اخیر با فشار فیفا نبوده و تصمیم وزارت ورزش بوده است، گفت: تداوم 

حضور زنان در مسابقات فوتبال نیز بستگی به تصمیم وزارت ورزش دارد
وی همچنین دربــاره اقدامات برای حمایت از زنان و زوجیــن نابارور اظهارکرد : در 
قانونی که در یکی از ســفرهای استانی به تصویب رســید، بنا شد بیمه ناباروری در 
همه بیمارستان ها و مراکز درمانی لحاظ شود. همچنین در قانون ذکر شده اگر مراکز 

خصوصی بیمه را قبول نکنند، مجوز آنها تمدید نمی شود.
وی  در ادامه درباره وام های ازدواج و وثیقه گفت: با دستور رییس جمهور مقرر شد که  
در مدت زمان 2 هفته تا حداکثر یک ماه زوجین وام را دریافت کنند و وثایق بانک ها 
نیز به حداقل ممکن دریافت شود.وی افزود: یکی از اعتبارات در سفرهای استانی برای 
زندانیان زن و خصوصا مهارت آموزی  اختصاص داده می شود تا براین اساس زنان پس 

از آزادی بتوانند اشتغال داشته باشند.
معاون رییس جمهور در امور زنان و خانواده افزود:  در زمینه ســلامت روانی خانواده، 
اجرای نظام مشاوره  تدوین شد و برای آموزش پیش، حین و پس از ازدواج و پیشگیری 

از طلاق نیز اقداماتی در دستورکار قرار گرفته است.

افزایشآمارقتلهایخانوادگیدرفرانسه
وزرات کشــور فرانســه روز گذشته )جمعه( 
آمار جرم زن کشــی در سال 2021 را منتشر 
کرد و براســاس این گزارش، شمار زنانی که 
توسط همسران و همسران سابقشان به قتل 

رسیده اند، 20 درصد افزایش داشته است.
بــه گزارش ایســنا، براســاس داده های این 
گزارش که با عنوان »قتل های خشن در میان 

زوج ها« منتشر شده، در سال 2021 علاوه بر 122 زن، 21 مرد هم از سوی همسران 
و همسران سابق شان کشته شده اند.

وزارت کشور فرانسه می گوید نتایج این گزارش نشانگر افزایش شمار قتل های خانوادگی 
نسبت به دوره پیش از خانه نشینی ناشی از ویروس کرونا و دوره قرنطینه اول در این 
کشور است. به این ترتیب در سال گذشته و به صورت میانگین هر دو روز و نیم یک 

بار، یک قتل خانوادگی در فرانسه ثبت شده است. 
همچون سال های قبل زنان، قربانی اصلی قتل های خانوادگی هستند. در سال 2020 
میلادی 102 و در ســال 2019 میلادی 146 زن در خشونت های زوج ها جان باخته 
بودند. پژوهش امسال وزرات کشور فرانسه نشانگر آن است که پروفایل مجرمان نسبت 
به سال های قبل تغییری نکرده است: قاتلان عمدا مردان متاهل، با تابعیت فرانسوی، 
30 تا 49 ســاله و بیکار هستند. مردان بالای ۷0 سال هم در جایگاه بعدی رده بندی 
ســنی همسرکشان قرار دارند. فراتر از مساله قتل، از هر سه زن، یک نفر  )32درصد( 
قربانی خشونت خانگی بوده است. در این گروه، 64 درصد خشونت را گزارش کرده و 

۸4 درصد از زنان از ضارب یا آزاردهنده خود به پلیس شکایت کرده اند. 
به گزارش یورونیوز، گزارش نشــان می دهد که در یک سوم موارد، مجرم تحت تاثیر 

الکل، مواد مخدر و داروهای روان درمانی، مرتکب جرم شده است.

سرقتخانوادگیازطلافروشیدرجنوبتهران
فرمانده انتظامی شهرستان ری از انهدام باند 
سرقت خانوادگی طلا و دستگیری یک سارق 

منزل در جنوب تهران خبر داد.
به گزارش ایسنا، سرهنگ دوستعلی جلیلیان 
با اشاره به دو مورد از ماموریت های فرماندهی 
انتظامی شهرستان ری در روزهای اخیر گفت: 
اعلام خبر وقوع یک فقره سرقت از طلافروشی 

به ارزش دو میلیارد ریال به پلیس سبب شد تا بررسی موضوع سریعاً در دستور کار تیم 
عملیات کلانتری 131 شهرری قرار بگیرد و در جریان آن مأموران موفق شدند که با 
انجام اقدامات اطلاعاتی و بررسی های همه جانبه یک زن و شوهر را به همراه یک زن 

دیگر به عنوان عاملان این سرقت شناسایی کنند.
وی با بیان اینکه ماموران پلیس از اخذ مجوز قضایی این افراد را طی عملیاتی غافلگیرانه 
در یکی از محله های جنوب تهران دســتگیر و به مقر انتظامی منتقل کردند، گفت:  
در جریان بازجویی های انجام شــده ایــن افراد به جرم خود اعتراف کردند، همچنین 
مشخص شد که سه سارق عضو یک خانواده بوده و با همدستی یکدیگر دست به این 

سرقت زده اند.
جلیلیان با اشاره به دستگیری یک سارق منزل نیز اظهار کرد: وقوع چند فقره سرقت 
منزل در محدوده شــهرری ســبب شــد تا این موضوع به صورت ویژه در دستورکار 

مأموران دایره تجسس کلانتری شهرری قرار گیرد.
وی ادامــه داد: ماموران با حضور در صحنه های ســرقت و انجام کارهای تخصصی و 
بازبینی دوربین های مداربسته فرد سارق را شناسایی و پس از هماهنگی با مقام قضایی 
وی را در یک عملیات منسجم در مخفیگاهش دستگیر و به مقر انتظامی منتقل کردند.

جلیلیان با اشاره به اظهارات متهم پس از دستگیری گفت:  این متهم که 30 سال سن 
دارد، در بازجویی های اولیه هرگونه سرقت را انکار می کرد اما پس ازمواجهه شدن با ادله 
و مســتندات محکم پلیس به هفت فقره سرقت لوازم منزل در محله های نبرد، دولت 

آباد  و شهرری اعتراف کرد.
فرمانده انتظامی شهرستان ری اظهارکرد: پس از شناسایی مالباختگان، دعوت آن ها 
به کلانتری و تکمیل پرونده، متهم به دادســرا منتقل شــد. تحقیقات همچنان برای 

شناسایی دیگر مالباختگان پرونده ادامه دارد.

خبر

در گفت و گو با دکتر سیما فردوسی متخصص روانشناسی بالینی مطرح شد:

»احساس ناکافی بودن« و خودکم بینی !
ایــن روزها از شــدت شــایع بودن، 
بعضی هــا بــه آن خوره فکــر و روح 
بودن  ناکافــی  احســاس  می گویند. 
از آن دســت وســواس های فکری 
اســت که ســاده تلقی کردن آن می 
توانــد کار ناتمــام افســردگی های 
وســواس های  و  دوره ای،کمال گرایی 
فکــری را در زندگی مان پیاده کند و 
آن را به جاده های بیراهه بکشاند و از 

ریل عادی و طبیعی خارج کند.
خیلی ها رد احســاس ناکافی بودن را 
که می گیرند یک جورهایی به سوشال 
مدیا و شبکه های اجتماعی می رسند. 
واقعیت این اســت که در ســال های 
از شبکه  اســتفاده  گذشته گسترش 
های اجتماعی همــراه با همه خوبی 
های آن آســیب های جدی روحی و 
روانی را نیز به همراه داشــته اســت. 
بسیاری از پژوهشگران و روانشناس ها 
می گوینــد دلیل پیشــی گرفتن این 
نوع احساســات هنــگام رویارویی با 
تولیــد محتوا از ظاهر زندگی دیگران 
این اســت که ما پیش از آن که تفکر 
درســت هنگام ورود به سوشال مدیا 
و شــبکه های اجتماعــی را بیاموزیم 
خیلــی زود در ظواهــر آن غرق می 
شــویم و کم کم این بیماری به سراغ 
ما نیز می آید. دکتر ســیما فردوسی 
متخصص روانشناســی بالینی در این 
گفتگو به پرتکرار ترین سوالات درباره 
این احساس رایج به ویژه در کاربران 
شبکه های اجتماعی پاسخ می دهند.
خانم دکتر آمارها این آدرس را به 
ناکافی  احساس  که  دهند  می  ما 
بودن در عصر حاضر کم کم دارد 
و روانی  بیمــاری روحی  به یک 
رایج تبدیل می شود. آیا این نوع 
تفکر را می توان جزو وسواس های 

فکری دسته بندی کرد؟
وسواس فکری به خودی خود بیماری 
ســاده ای نیســت. این طــور تصور 
نکنیم که اگر کســی به آن دچار شد 
به راحتی هم مــی تواند از آن خارج 
شــود. چون همه مــا در برهه ای از 
زمان ممکن است افکار تکرار شونده 
داشته باشیم نگاه و باور ابتدایی ما در 
باره این بیماری ممکن است این باشد 
که ابتلا به آن چنــدان چیز پیچیده 
ای نیســت و آن مشغله فکری با گذر 
زمــان از بین مــی رود . غافل از این 
که وسواس فکری اصلا مشغله فکری 
نیســت بلکه این بیمــاری با علائم و 
نشــانه های مشــخصی که دارد می 
تواند ســد راه افراد برای رسیدن به 
اهداف شــان در زندگی شود. پس در 
قدم اول وســواس های فکری نباید 
ساده تلقی شوند و نباید از کنار آن ها 
به سادگی گذر کنیم. اما در باره حس 
ناکافی بودن ، از آن جایی که این فکر 
تکرار شونده علائمی مشابه با آسیب 
های کمال گرایی و وسواس فکری از 
خود بروز می دهد هر ســه این ها در 
زمره بیماری هــای روحی پنهان در 
عصر حاضر مطالعه می شــوند اما در 
مان و راهکارهای آن ها ممکن است 
شبیه به هم نباشــد و تجربه هر فرد 
با فردی دیگر در ایــن زمینه تفاوت 
معناداری داشته باشد.اما تا جایی که 
می دانیم ریشــه ها و علائم و موارد 
تشــدید کننده در ایــن بیماری ها 

نزدیک به هم هستند.
در مصاحبه های پیشــتری که با 
شما داشــتیم عنوان کردید که 
فکری  وســواس  و  کمال گرایی 

می توانــد در زندگی روزمره فرد 
اختلال ایجاد کند. آیا احســاس 
زاییده همین  کــه  بودن  ناکافی 
تفکرات است هم می تواند چنین 
اثری در زندگی روزمره مان داشته 

باشد؟
پیــش از هــر چیز باید ایــن آگاهی 
را داشــته باشــیم که وقتــی درباره 
کمال گرایی، یا احساس ناکافی بودن 
و وســواس های عــود کننده فکری 
صحبــت می کنیم زمانــی می توانیم 
نام بیمــاری را روی آن هــا بگذاریم 
که ابتدایی تریــن علائم در آن وجود 
داشته باشد. دلیل این حرف من این 
اســت که بســیاری از ما در زندگی 
روزمره ممکن است به صورت موقت 
این موارد را تجربــه کنیم اما زمانی 
ایــن ویژگی ها نام بیمــاری به خود 
می گیرند که در ســاعت های شبانه 
روز ما تکراری و همچنین عودکننده 
شوند. یعنی نه تنها از آن ها لحظه ای 
در امان نباشــیم بلکــه این ها مدام 
در حال تســری پیدا کردن در همه 

ابعاد زندگی ما باشــند و آن را مختل 
کنند. مثلا یک دانشــجویی به دلیل 
این احســاس رشــته تحصیلی اش را 
کنار بگــذارد، یک دانش آموز هدف و 
معنی زندگــی اش را گم کند و غرق 
این تفکرات شود یا یک مادر یا خانم 
خانــه داری بــه جای رســیدگی به 
امور جاری خانــه و زندگی و وظبفه 
تربیت فرزند که بسیار با اهمیت تلقی 
می شــود قادر به متوقــف کردن این 
افکار نباشد. وقتی قدرتی برای کنترل 
این احســاس وجود نداشــته باشد و 
بــی آن که بدانیم در حال رشــد نیز 
باشد بدیهی است که این موضوع می 
تواند زندگی روزمره ما را دستخوش 
تغییرات منفی و گاهی حتا خطرناک 

کند.
و  این مسئله  بودن  نگران کننده 
تعبیر شما خطرناک شدن آن  به 
هم محل بحث و سوال است، آیا 
زندگی  می تواند  احســاس  این 
خارج  عادی  ریــل  از  را  افرادی 

کند؟
این که می گوییــد فعلا محلا بحث 
است یک دلیل مشــخص دارد. این 
افکار در افراد به یک شــکل بروز پیدا 
نمی کنند. میزان غرق شــدن آدم ها 
در آن متفاوت اســت. بعضی ها آن را 
رایج و بی دردســر می دانند. عده ای 
از آن طرفــداری هم می کنند، یعنی 
می گوینــد در موادری خود کم بینی 
و احساس ناکافی بودن می تواند این 
انگیزه را در افراد ایجاد کند که تلاش 
بیشتری برای رشد فردی و اجتماعی 
خود در جنبه های گوناگون داشــته 
باشــند. اما باز هم توجه شــما را به 
شدت این احســاس که پیش رونده 
اســت جلب می کنم. این طور نیست 
که اگــر فردی امــروز 5 دقیق افکار 
وسواســی تکرای داشــته باشد فردا 

هم به همان میزان یا کمتر باشد. در 
بیشــتر موارد این افکار، کمال گرایی 
و احســاس ناکافی بودن عود کننده 
هســتند. فرد به هیچ عنوان و تحت 
هیچ شــرایطی احســاس رضایت از 
خود و کارش را ندارد. ممکن اســت 
حتــا کارش را رها کند چون فکر می 
کند کافی و عالی نیست. فرض کنید 
کســی به زحمت در دانشــگاه قبول 
می شود، در شرایط موجود به زحمت 
شغلی پیدا می کند یا با افرادی دیگر 
در گذر زمان ارتباط برقرار کرده است 
که از او وقت و انــرژی و هزینه برده 
اســت اما در میانه کار فقط به خاطر 
همین احساس خود کم بینی و کمال 
گرایی و احساس ناکافی بودن این که 
مدام فکــر می کند دیگران از او بهتر 
هســتند و زندگی ایده آل تری دارند 
همه ایــن ها را ناگهان رها کند. خب 
شما ببنید در ادامه چه بر سر زندگی 

آن فرد می آید؟
امروزی  روانشناسی  در  چرا  پس 
که برخی ها آن را روانشناســی 

احســاس  افرادی  می دانند  زرد 
ابتدایی  قــدم  را  بودن  ناراضی 
دســت زدن به کارهای بزرگ و 
نکته  و  می کنند  معرفی  موفقیت 
اصلی اینجاست که چرا این افراد 
و این تفکر ایــن همه طرفدار و 

دنبال کننده دارند؟
هیچ فردی با احساس خود کم بینی 
به موفقیــت های بزرگ نمی رســد. 
احســاس ناکافــی بودن ریشــه در 
همین خود کم بینــی دارد. تلاش و 
گوشش همواره در دین و عرف ما به 
عنوان یک ارزش معرفی شــده است. 
پس کســی منکر تلاش کردن برای 
رســیدن به زندگی بهتر نیســت. اما 
لازمه رسیدن به این موفقیت ها خود 
باوری اســت .یعنی ابتدا یک پایه ای 
باید وجود داشته باشد که باقی تلاش 
ها و هدف ها روی آن چیده شــود و 
آن همان خودباوری است.این افراد از 
قدم به قدم خود لذت می برند. بسیار 
شکرگزار هســتند و احساس رضایت 
دارند اما در افرادی که مدام احساس 
ناکافــی بودن می کننــد این را نمی 
بینیم. این افراد به هر مرحله ای هم 
که برســند احساس رضایت نخواهند 

کرد.
رابطه اجتماعی این افراد در طول 
زمان به چه سمتی پیش می رود؟

برخــی از آن هــا تــرس از اجتماع 
دارند. یعنی مدام با این تفکر زندگی 
می کننــد که دیگــران از آن ها بهتر 
هســتند و از مواجهه واقعــی با آن 
هــا هراس دارند. فــردی که خودکم 
بین اســت و مدام احساس نارضایتی 
فزاینده دارد از بودن در کنار دیگران 
لــذت نمی برد چون فکــر می کند به 
اندازه کافی خوب نیســت. وارد بحث 
پایین  مشــارکت  میزان  نمی شــود. 
و حداقلی دارد. احســاس حســادت 

آزاردهنــده ای دارد و همه این ها از 
اجتماعی بودن یک انسان ممانعت به 

عمل می آورد.
خانم دکتر بسیاری از پژوهشگران 
که گســترش  دارند  را  باور  این 
شبکه های اجتماعی متهم ردیف 
اول رایج شــدن احساس ناکافی 
بودن در انسان امروز هستند. آیا 
به نظر شما تاثیر سوشال مدیا و 
اینستاگرام  پلت فرم هایی مانند 
به گونه ای هســت کــه بتواند 
تبدیل به موتور محرک ایجاد یک 
بیماری روانی دسته جمعی شود؟

همان طور کــه میدانید این برنامه ها 
دیگران  زندگی  از  دقیقــی  اطلاعات 
به ما نمی دهند. اصلا این شــبکه ها 
و برنامه ها ایجاد شــده اند که زندگی 
را فانتزی تر و مطلوب تر از آنچه هست 
نشان دهد. این حرف تکرای است اما 
متاسفانه واقعیت دارد. در این سوشال 
مدیا و شبکه های اجتماعی ما باطن 
زندگی مان که به طور طبیعی در آن 
مشکلاتی وجود دارد را با ظاهر شیک 

و مطلــوب زندگی دیگران مقایســه 
می کنیم و خب معلوم اســت که این 
کار تکراری چــه بلاهایی می تواند بر 
ســر زندگی شــخصی و اجتماعی ما 

بیاورد.
یعنی تکرار استفاده از این برنامه 
هاست که این تفکر را ایجاد می 

کند؟
بله ،در وسواس فکری تعریف این بود 
که این افراد قادر بــه متوقف کردن 
افکار وسواســی عود کننده نیستند.

کاربــردان فضای مجــازی به آن که 
خودشــان بدانند به طــور پنهانی و 
به راحتی به واســطه ایــن برنامه ها 
معتاد دنبال کردن تکه های ایده آل 
از زندگی دیگران می شــوند.وقتی به 
طور مداوم در حال دیدن یک نمایش 
باشید آن نمایش بر افکار و رفتار شما 
تاثیر می گذارد حتا بی آن که متوجه 
آن شــوید خلق و خوی شما را تغییر 
می دهد.این تکــرار و دنبال کردن و 
وقت گذاشــتن در این فضای مجازی 
کــه پر از تصاویر پوشــالی و ایده آل 
و مینی مالیســتی از زندگی دیگران 
است تاثیر مستقیم بر زندگی ما دارد.
آگاه  و  می دانیم  ما  از  بســیاری 
هســتیم که آنچه در شبکه های 
اینســتاگرام  مانند  اجتماعــی 
دیگران  زندگی  همــه  می بینیم 
نیســت، با این حال چرا در نهان 
خود طوری آن را باور می کنیم که 

این آگاهی پس زده می شود؟
این بــه دلیل همان تکرار اســت. ما 
کاربــر دائمی این صفحــات مجازی 
شــده ایم. در تکرار نوعی باور کاذب 
اتفاق می افتد و همین اســت که در 
دراز مدت این احســاس را تبدیل به 
نوعی بیماری روحی و روانی می کند.

افسردگی ناشی از استفاده دائمی 
از این شــبکه های اجتماعی در 

چه گروه هایی بیشــتر بروز پیدا 
می کند؟

این که می گوینــد بیکاری به نوعی 
ام الامراض است درست گفته اند. بیکار 
بودن، بی انگیزه بودن، هدف نداشتن 
می کند.  ایجــاد  بیشــماری  مصائب 
فردی که کار مهمــی دارد کمتر در 
این فضا ها وقت می گذارد. بیشتر در 
زندگی واقعی حضــور دارد و همین 
موجب پیشرفت او می شود. اما کسی 
که بیکار است بیشتر در این صفحات 
به نوعی پرســه مجــازی می زند. با 
آدم هــا و زندگی های غیــر واقعی در 
تماس است و احســاس جاماندن از 
بقیه را دارد. همین احساس که بقیه 
چقدر از من خوشبخت تر هستند می 
تواند ابتدایی برای نوعی از افسردگی 
باشد. خانم ها توجه بیشتری به ظاهر 
زندگی دارند و بــودن دراین فضا بر 
دختــران و زنان تاثیر بیشــتری می 
گذارد. آسیب های این شبکه ها برای 
نوجوانان هم بســیاری جدی اســت. 
آن ها ســلبریتی هــا را الگوی خود 
قــرار می دهند در حالــی که زندگی 
واقعی شان هیچ تناســبی با زندگی 
آن سلبریتی ندارد. همه این ها نوعی 
ســرخوردگی در افراد ایجاد می کند 
و مخــل زندگــی عــادی و هدفمند 

می شود.
چطــور می توانیم از احســاس 
ناکافــی بودن دور شــویم؟ آیا 
این نوع از خــود کم بینی درمان 

رفتاری دارد؟
احساس ناکافی بودن ریشه هایی دارد 
که باید درمان شــوند. عدم اعتماد به 
نفس، عملکرد ضعیف در زندگی، ترس 
از قضاوت دیگران، نادیده گرفته شدن 
احساس  این  دیگران می تواند  توسط 
را در ما ایجاد کنــد. خواهش ما این 
اســت که اگر این رفتار در خودتان یا 
نوجوانان اطــراف تان به طوری قوت 
گرفتــه که انگیزه را از شــما ســلب 
کرده آن را دســت کم نگیرید. ادامه 
دار شــدن این احساس در طول روز 
حتما باید مورد درمان قرار بگیرد. اگر 
ریشــه های این تفکر رفع شود مسیر 
هموارتر می شــود. ببینید برای تمام 
این علائم درمان هایی در روانشناسی 
بالینــی وجــود دارد. بــا مراجعه به 
روانپزشک متوجه می شوید که دلیل 
این احســاس در شــما کدام یک از 
این موارد است و درمان شما سرعت 

بیشتری به خود می گیرد.
اگر در ابتدای درگیری با این تفکر 
مخرب هستیم چطور می توانیم به 

خودمان کمک کنیم؟
قــدم اول این اســت که از مقایســه 
خودمان با دیگران دســت برداریم. با 
انتظارات  خودمان ملایم تر باشــیم. 
بی جا از شــرایط مان نداشته باشیم. 
به پیشــرفت مرحله ای راضی شویم 
و با شــجاعت چالش های زندگی را 
از ســر راه برداریم. درجــا نزنیم و با 
وجود همین مشکلات حرکت کنیم. 
بیــکار و بی انگیزه نمانیــم. حتا اگر 
فکــر می کنیم توانایی حل مشــکلی 
را نداریــم دربــاره آن مطالعه کنیم. 
دربــاره آن برنامه ریــزی و فکر کنیم 
به ایــن صورت حرکتی انجام شــده 
که می تواند ثمر بخش باشد. مشاوره 
گرفتن همچنان بهترین راهکار است. 
مشاور به شــما کمک می کند آنچه 
هستید را به دستی ببنید و دست از 

خود کم بینی افراطی بردارید.

کسی منکر تلاش کردن برای رسیدن به زندگی بهتر نیست. اما لازمه رسیدن به این 
موفقیت ها خود باوری است .یعنی ابتدا یک پایه ای باید وجود داشته باشد که باقی 
تلاش ها و هدف ها روی آن چیده شود و آن همان خودباوری است.این افراد از قدم 
به قدم خود لذت می برند. بسیار شکرگزار هستند و احساس رضایت دارند اما در 
افرادی که مدام احساس ناکافی بودن می کنند این را نمی بینیم. این افراد به هر 

مرحله ای هم که برسند احساس رضایت نخواهند کرد

,,
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قبلازساختفیلممشکلاتراحلمیکنیم
مدیرکل دفتر نظارت بر تولید فیلم ســازمان 
سینمایی درباره اقدامات و مجوزهای صادرشده 

در یک سال گذشته توضیح داد.
به گزارش صبا به نقل از اداره کل روابط عمومی 
سازمان سینمایی، بهمن حبشی مدیرکل دفتر 
نظارت بر تولید فیلم سازمان سینمایی با ارائه 
گزارشــی از برنامه ها و اقدامات انجام شده در 

یک ســال گذشته در این حوزه گفت: در 10 ماه اخیر 52 فیلمنامه سینمایی از سوی 
شوراهای صدور پروانه ساخت تصویب شده و ۷ مورد هم در دست بررسی مجدد قرار 
گرفته است. در حوزه فیلم های غیرسینمایی هم، 50 اثر تصویب شده و 14 مورد هم 
مجددا بررسی شده است. در سالی که گذشت اتفاقات مهمی در این اداره کل رقم خورد، 
ازجمله بازنگری و روزآمدسازی آیین نامه ها و دستورالعمل ها و تدوین اصول و ضوابطی 

که به استانداردسازی و اعتلای سینمای کشور کمک می کند.
وی ادامــه داد: در دوره جدیــد ســعی کردیم به لحاظ محتوا و ســاختار تا حدی به 
استانداردها نزدیک تر شویم. درواقع مراقبت های بیشتری از مرحله آغازین ساخت شروع 
می شــود که این امر در راستای صیانت از مصالح ملی و روح جامعه و فرهنگ عمومی 
است. واقعیت این است که وقتی کار خوبی تولید می شود همه لذت می برند و برعکس، 

وقتی کار بدی تولید می شود همه آزرده خاطر می شوند.
رفع اشکالات فیلمنامه با همفکری

حبشــی با توضیح اینکه در این اداره کل تلاش می شــود خطاها و اشکالات احتمالی 
فیلمنامه ها از همان ابتدا با همفکری اصلاح شــوند تا اثر ساخته شده در مراحل بعد 
با مشکل مواجه نشــود، بیان کرد: همواره با مواردی روبه رو بوده ایم که تهیه کنندگان 
فیلم شان را می ســازند و بعد در زمان اکران و پخش به مشکل برمی خورند. ما تلاش 
کردیم این مشــکل را از همان آغاز ساخت فیلم برطرف کنیم تا فیلمساز با مشکلات 
بعدی مواجه نشود. در واقع قبل از ارائه فیلمنامه در سامانه، تعامل و گفتگویی با نویسنده، 
کارگردان و تهیه کننده صورت می گیرد و با این شیوه برخی از ناهنجاری هایی که احیانا 

در فیلمنامه وجود دارد، اصلاح می شود.
مدیــرکل دفتر نظارت بر تولید فیلم درباره فیلمنامه نویســانی که آثارشــان پذیرفته 
نمی شود، تصریح کرد: در صورت تمایل متقاضی با نویسنده و تهیه کننده درباره معایب 
و نواقص کار صحبت می کنیم و اگر اثری جای بازنویسی داشته باشد، پس از بازنویسی 
توسط نویسنده، مجدد در شورا مطرح خواهد شد. دوستان نویسنده ما باید بدانند در 
اتاق های در بسته درمورد فیلمنامه ها تصمیم گرفته نمی شود بلکه ما در یک صورتجلسه 
کلی، جزئیات را می نویسیم که حاصل گفتگوهای اعضای شورا است، در حقیقت شورا 
فیلمنامــه ای را بی دلیل رد یا تایید نمی کند بلکه در مورد تمام نقاط ضعف و قوت آن 

بحث می شود.
وی درباره کیفیت فیلم های جشنواره فیلم فجر امسال گفت: ساحت فیلمنامه با اجرا 
متفاوت است. بسیار اتفاق افتاده که فیلمنامه ای بسیار درخشان یا فیلمنامه ای متوسط، 
در اجرا ضعیف بوده است، اما تنوع موضوعی و مضمونی و سوژه هایی را که قبلا کمتر به 

آن توجه شده است، در چهل ویکمین جشنواره فیلم فجر بسیار خواهیم دید.
هم به گیشه فکر می کنیم، هم به مخاطب

حبشــی با اشاره به اینکه فیلم خوب براساس یک فیلمنامه منسجم و اصولی ساخته 
می شــود، درباره تاثیر کار همکارانش بر حوزه ســینما نیز اظهار کرد: ما در این حوزه 
ســعی کردیم به حیات طبیعی سینما کمک کنیم تا خودش را بازسازی کند، در این 
صورت مخاطب می تواند محصولات بازار را ببیند و اثری را که مناسب و ارزشمند است، 
انتخاب کند، و براین اساس تقریبا در همه  گونه های سینمایی مجوز صادر شده است 
زیرا این خواســته مخاطب است که ما در گونه های مختلف تنوع داشته باشیم. ما هم 
نگاهمان به گیشه است و هم به نیازهای مخاطبانمان، ضمن اینکه اعضای شوراهای ما 
افراد فرهیخته، سینماپژوه و متخصصان حوزه های مختلف سینما هستند و نسبت به 

موضوعات سینما اشراف کامل دارند.
دنبال احیای کمدی اصیل هستیم

وی در پایان با اشاره به استقبال مخاطبان از سینمای کمدی در چند سال گذشته به 
حمایت این اداره کل از فیلمنامه هایی که طنز فاخر دارند تاکید و خاطرنشــان کرد: 
تا آنجا که به ما مربوط اســت از طریق تعامل و گفتگو با سازندگان و با هم فکری هم، 
ســعی داریم سطح کمدی ها را ارتقا دهیم. طنز با هزل و هجو فرق می کند زیرا طنز، 
نقد هوشــمندانه و رندانه رذائل اخلاقی اســت برای حفاظت از فضائل اخلاقی. وقتی 
آدم خسیســی را نقد می کنیم و به او می خندیم مســتقیم به یک رذیله می خندیم و 
غیرمستقیم به مخاطب می گوییم که سخاوت خوب است درنتیجه طنز واقعی این است، 
یعنی شما می توانید بخندانید و در عین حال به کرامت و حریت انسان هم فکر کنید. 
ما تلاش می کنیم تا آثار کمدی اصیلی را که مردم هم دوست دارند، دوباره احیا کنیم.

برگزارینخستیندورهجشنوارهتئاتر
دانشگاهیپارس

جشنواره تئاتر دانشگاهی پارس در سطح همه 
دانشگاه های کشور و با رویکرد تئاتر محیطی و 

ارتباط تئاتر و شهر برگزار خواهد شد.
به گزارش خبرگزاری مهر، طی جلسه ای که 
روز پنجشنبه سوم شهریور در دانشگاه معماری 
و هنر پارس تهران برگزار شد محمود گلابچی 
ریاســت دانشــگاه آغاز به کار رســمی اولین 

دوره جشــنواره تئاتر دانشــگاهی پارس را اعلام و در احکامی جداگانه اعضای شورای 
سیاستگذاری و دبیر نخستین دوره این جشنواره را منصوب کرد.

در این جلسه هادی عامل هاشمی، ناصر حبیبیان، فرهاد امینی )مدیر دپارتمان نمایش(، 
ســجاد جهانشاهی )مدیر روابط عمومی دانشگاه(، سیاوش قائدی، میلاد نیک آبادی و 
آرش پارساخو به عنوان اعضای شورای سیاستگذاری و مرتضی سلیمی دانشجوی رشته 

نمایش عروسکی دانشگاه پارس به عنوان دبیر جشنواره منصوب شد.
بدین ترتیب دبیرخانه جشنواره رسما آغاز به فعالیت کرده است و فراخوان جشنواره نیز 

به زودی در اختیار علاقه مندان قرار خواهد گرفت.
جشنواره تئاتر دانشــگاهی پارس در سطح همه دانشگاه های کشور و با رویکرد تئاتر 

محیطی و ارتباط تئاتر و شهر برگزار خواهد شد.

مراسمیادبودمنوچهراسماعیلیباحضور
بازیگرانودوبلورهابرگزارشد

مراسم یادبود زنده یاد منوچهر اسماعیلی، دوبلور 
فقید کشورمان بعدازظهر امروز با حضور جمع 
کثیری از دوستان و همکارانش در عرصه دوبله 
و همچنین مدیران و برنامه سازان تلویزیونی در 

مسجد بلال سازمان صداوسیما برگزار شد.
شهراد بانکی، از گویندگان واحد دوبلاژ در اعلام 
جزئیات این مراسم به ایسنا گفت: مراسم یادبود 

استاد اسماعیلی امروز، پنجم شهریور ماه با حضور خانواده آن مرحوم، جمعی از دوستان 
و همکارانش در عرصه دوبله و همچنین هنرمندان سینما و تلویزیون و علاقمندانش در 
مســجد بلال سازمان صداوسیما برگزار شد.ســلیم غفوری ـ قائم مقام معاون سیما ـ و 

جمعی دیگر از مدیران صداوسیما نیز در این مراسم حضور داشتند.
بانکی گفت: امین حیایی، اکبر منانی، عباس نباتی، اردشیر منظم، فرانک میرقهاری، محمدرضا 
ورزی، علیرضا جاویدنیا، منوچهر والی زاده، محمود قنبری، فریدون اسماعیلی، ناصر ممدوح، 
ژرژ پطروسی، زهره شکوفنده، تورج نصر، جواد پزشکیان، پرویز ربیعی، ابوالحسن تهامی و ... از 

جمله چهره هایی بودند که در مراسم یادبود منوچهر اسماعیلی حضور داشتند.

خبر

محمد علــی نجفی رئیس هیــات مدیره 
خانه ســینما در گفت وگویــی اعلام کرد 
که استعفای منوچهر شاهسواری در هیات 
مدیره مطــرح و مورد موافقت قرار نگرفت 
تا او کماکان مدیر عامل خانه ســینما باقی 

بماند.
به گزارش فیلم نیوز، اواخر هفته گذشته در 
خبری اعلام شد که منوچهر شاهسواری از 
سمت مدیر عاملی خانه سینما استفعاء داده ، 
اما استعفای او طبق گفته محمد علی نجفی 
رئیس هیات مدیره این خانه مورد موافقت 
قرار نگرفته تا او کمــاکان مدیرعامل خانه 

سینما باشد.
نجفی در گفت وگو با ایسنا در این باره گفته 
است :» آقای شاهسواری در نامه ای محرمانه 
به بنده درخواســت استعفای خود را مطرح 
کردند اما از آنجا که روز 9 شــهریور مجمع 
عمومی و انتخابات خانه سینما باید با حضور 

مدیرعامل برگزار شود، استعفا پذیرفته نشده 
و فعلا مسکوت باقی می ماند.«

او دربــاره وضعیت انتخابــات هیأت مدیره 
و کاندیداهــا که وزارت ارشــاد بر بررســی 
صلاحیت آن ها تاکیــد دارد، توضیحی نداد 
ولی ابــراز امیدواری کرد که برنامه ریزی روز 

نهم شهریور - برای برگزاری مجمع عمومی 
و انتخابات - اتفاق بیفتد.

انتخابات هیأت مدیره خانه سینما قرار بود 
روز دوم مردادماه برگزار شود که چند ساعت 
مانده به شــروع مجمع عمومی، با ارســال 
نامه ای از ســوی وزارت فرهنگ و ارشــاد 

اسلامی برای بررسی صلاحیت نامزدها لغو 
و به زمانی دیگر موکول شد.

برای آن تاریخ این اســامی نامزد انتخابات 
شده بودند: علی دهکردی از انجمن بازیگران، 
محمدمعین صمدی از انجمن انیمیشــن، 
امیرحســین قدســی از انجمــن طراحان 
فیلم، علی لقمانــی از انجمن فیلمبرداران، 
مســعود اطیابی از انجمن مدیــران تولید، 
رضــا درســتکار از انجمن نویســندگان و 
منتقدان سینما، حبیب اسماعیلی از انجمن 
موسسات پخش، علیرضا حسینی از انجمن 
تهیه کنندگان مستند، رسول صدرعاملی از 
انجمن کارگردانان، فرهاد توحیدی از انجمن 
فیلمنامه نویسان، مجید امانی زاده از انجمن 
مدیران تــدارکات و منوچهــر محمدی از 

شورای تهیه کنندگان.
درباره این اسامی باید اشاره کرد که پس از 
بررسی های انجام شده برای تایید صلاحیت، 

شنیده شد که فرهاد توحیدی از سوی وزارت 
ارشاد تایید صلاحیت نشده است. این موضوع 
از سوی ایسنا در تماس با توحیدی پیگیری 
شد که او صرفاً با خنده ای  واکنش نشان داد.

همچنین پیگیری ها حاکی از این است که 
او بــه دلیل همین موضوع به اجبار، انصراف 
داده همانگونه کــه پیش تر -یعنی پیش از 
قطعی شدن فهرست نامزدها  مجید برزگر 
از نامــزدی در انتخابات انصراف داده بود. به 
دنبال این اتفاق ها گویا برخی دیگر از نامزدها 
نیز انصراف خود را اعلام کرده اند که البته به 

طور رسمی تایید نشده است.
با این حــال گویا برای برگــزاری انتخابات 
نهم شــهریور صنوف سینمایی باید اسامی 
نهایی نمایندگان خود را برای نامزدی هیأت 
مدیره معرفی کنند که می تواند تکرار همان 
اسم های قبلی باشد یا افرادی دیگر جایگزین 

شوند.

معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اسلامی از اختصاص یارانه 10 میلیارد تومانی 

به »سامانه خرید از کتابفروشی« خبر داد.
به گزارش صبا بــه نقل از روابط عمومی خانه 
کتاب و ادبیات ایران، یاســر احمدوند معاون 
امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد اسلامی 
با بیان این مطلب که دولت ســیزدهم، توجه 
به کتابفروشــی  ها را در راستای تحقق عدالت 
فرهنگی در حوزه نشــر در زمــره طرح های 
حمایتــی خود قرار داده اســت، گفت: در این 
راستا »ســامانه خرید از کتابفروشی« با هدف 
تسهیل در دسترسی به کتاب، تقویت اقتصاد 
صنعت نشــر کتاب در کشــور و بهینه سازی 
کارکرد اجزای این صنعــت، تقویت و اصلاح 
حلقه توزیع و فروش کتاب در کشور، حمایت 

از کتا بفروشی های سراسر کشور، فراهم سازی 
بستر مناسب برای بهره مندی عادلانه همه اقشار 
مردم از یارانه و اســتفاده از بستر مجازی برای 

کتابفروشی ها در دسترس قرار گرفته است.
وی با اشاره به لزوم توزیع عادلانه یارانه های 
حوزه نشــر بیــان کرد: در »ســامانه خرید 
از کتابفروشــی« به خرید کتــاب از طریق 
کتابفروشی ها به عنوان مهمترین حلقه توزیع 
توجه شــده و برای آغاز به کار این ســامانه 
کــه امکان عرضه کتاب برای کتابفروشــان 
را تســهیل می کند، وزارت فرهنگ و ارشاد 
اسلامی یارانه 10 میلیارد تومانی درنظر گرفته 
است. امیدواریم کتابفروشی ها با مشارکت در 
این اقدام، زمینه توسعه کسب و کار خود را 

فراهم کنند.

معاون امور فرهنگی وزیر فرهنگ و ارشــاد 
اســلامی همچنین بــا تأکید بــر موضوع 
تسهیل دسترسی خریداران به کتاب، افزود: 

اختصاص یارانه به خریداران و فراهم شــدن 
امــکان برخورداری از یارانه ارســال، عدالت 
در دسترسی به کتاب به ویژه در مناطق کم 

برخوردار از کتابفروشی را در پی دارد.
یاسر احمدوند با اشاره به امکانات این سامانه 
اظهار کرد: در »سامانه خرید از کتابفروشی« 
یک کتابفروشــی  با دارا بودن حداقل امکانات 
حوزه فناوری اطلاعات، فارغ از بزرگ یا کوچک 
بودن، می تواند فعالیت داشته باشد و از یارانه 

اختصاص  داده شده نیز بهره مند شود.
وی با بیان اینکه طیف گسترده ای از کتاب ها 
در این ســامانه در دسترس مخاطبان خواهد 
بود، ادامه داد: در »سامانه خرید از کتابفروشی« 
عدالت در دیده شدن کتاب ها نیز مدنظر بوده 
و کتابفروشی  ها می توانند به عرضه کتاب در 

موضوعات مختلف اقدام کنند.
معــاون امــور فرهنگــی وزیــر فرهنگ و 
ارشــاد اسلامی با اشــاره به اهمیت فعالیت 
کتابفروشــی ها در مناطــق مختلف گفت: 
شناساندن کتابفروشــی ها به مخاطبان در 
گوشه و کنار کشور، از دیگر اهداف راه اندازی 
این سامانه است که می تواند جذب مخاطبان 
جدید را برای کتابفروشــی ها در پی داشته 
باشــد تا شــاهد رونق در فعالیت این حلقه 

اثرگذار صنعت نشر باشیم.
یاسر احمدوند در پایان گفت: این اقدام یکی 
از برنامه هایی اســت کــه وزارت فرهنگ و 
ارشاد اسلامی برای توسعه ویترین و تقویت 
کتابفروشی ها مد نظر دارد و سایر اقدامات نیز 

به تدریج عملیاتی خواهد شد.

مروری گذرا بر فیلم »ابلق« ساخته نرگس آبیار

سکوتت را بشکن
مرجان فاطمی - نرگس آبیار در آخرین 
ساخته ســینمایی خود دست روی سوژه 
داغ و ملتهبی گذشته که این روزها بحث 
پیرامون آن بسیار زیاد است. داستان فیلم 
او درباره تعــرض یک مرد به زنی متاهل 

است.
فیلم »ابلق« به کارگردانی نرگس آبیار بعد 
از گذشت یک هفته از شروع اکران موفق 
شده است به فروشــی 3 میلیارد و 500 
میلیون تومانی برسد و بیش از 100هزار 
مخاطب را برای تماشــا روانه ســینماها 
کنــد. آبیــار کارگردان خوش ســابقه ای 
در سینماســت. معمولا روی سوژه های 
مهمی دست می گذارد و در پرداخت هم 
موفق عمل می کند. این فیلم با بازی الناز 
شاکردوست، هوتن شــکیبا، بهرام رادان، 
گلاره عباســی، مهران احمــدی، گیتی 
معینی، شــادی کرم رودی و.. سال 1399 
در جشنواره ســی ونهم موفق به دریافت 
چهار سیمرغ شد که یکی از آنها سیمرغ 

بهترین فیلم از نگاه تماشاگران بود. 
مروری فیلم:

کارگردانی : نرگس آبیار ســال 1392 
با ســاخت دومین فیلمش »شیار 143« 
و دست گذاشــتن روی زندگی یک مادر 
شهید که تمام عمرش به انتظار بازگشت 
پسرش گذشــته، به شهرت زیادی دست 
پیدا کرد. دو ســال بعد در فیلم »نفس« 
روی زندگی دختربچه ای تمرکز کرد که با 
آرزوهای شیرین و نگاهی جذاب به زندگی، 
قربانی موشکباران می شود. »شبی که ماه 

کامل شــد« فیلم چهارم این کارگردان، 
درباره زندگی فائزه منصوری بود؛ دختری 
جوان و پر از شــور و هیجــان که قربانی 
خشــونت  خانواده ریگی می شد. آبیار در 
فیلم »ابلــق« باز هم تمرکــزش را روی 
زنی قربانی گذاشته است؛ زنی که بیشتر 
از همــه چیز، قربانی باورها و قضاوت های 

اشتباه جامعه و اطرافیانش می شود.
ســوژه : فیلم »ابلق« در شرایطی تولید 
شد که جنبش اعتراض جهانی »من هم« 
به تازگی شکل گرفته بود و زن ها با آمدن به 
میدان تصمیم داشتند در مقابل تعرض ها 
و تجاوزها سکوتشان را بشکنند. آبیار روی 
این مسئله دست گذاشت که در جامعه ای 
سنتی، اگر زنی متاهل در مواجهه با یک 
تعرض یا تجاوز سکوتش را بشکند و دست 
به افشاگری بزند، با چه آسیب هایی روبه رو 
می شــود. آیا جامعه حرفش را می پذیرد 
یــا طبق همــان باور همیشــگی، نهایتا 
انگشت های اتهام به سمت خودش نشانه 
می رود و باز هم مجبور به سکوت می شود؟ 
در این برهه زمانی، دســت گذاشتن روی 
این سوژه می توانست اتفاق بسیار مهمی 

را رقم بزند.
در  معمولا  آبیــار  نرگــس   : فیلمنامه 
فیلم هایش بــرای رفتن به دل ماجرا زیاد 
مقدمه چینی می کند و این مسئله بارها با 
انتقادهایی روبه رو شــده است. در »ابلق« 
هم پیش از پرداختن به مســئله اصلی، 
ســعی می کند ذهن ها را با شخصیت ها 
و ویژگی هــای این محله آشــنا کند، اما 

این بــار از همان ســکانس ابتدایی فیلم، 
بذرهایــی می کارد تا ذهن مخاطب کاملا 
آمــاده اتفاق های مهم بعدی شــود. آبیار 
مثل همیشه در این فیلم هم به جزئیات 
شــخصیت هایش بســیار اهمیت داده و 
بــرای هرکدام از آنهــا ویژگی ها و لحنی 
او  منحصربفــرد اختصاص داده اســت. 
درست مثل »شبی که ماه کامل شد«، در 
یک سوم انتهایی فیلم، نفس مخاطبانش را 
بند می آورد و فیلمش را درست در امتداد 
همان مســیری به پایان می رساند که از 
پیش برایــش برنامه ریزی کرده و گریزی 

از آن نیست.
شــخصیت ها : عنوان فیلم در ساخت 
شخصیت ها هم تا حد زیادی رعایت شده 
است. همه شخصیت ها تا حد زیادی ابلق 
یا سیاه و سفیدند. آبیار سعی کرده است 
حتی برای شخصیت های منفی فیلمش 
هم خصوصیاتی انســانی و قابل پذیرش 
در نظر بگیرد و با گذاشــتن دلایلی برای 
رفتارشان یا نمایش صحیح تردیدهایشان، 
آنها را از سیاهی مطلق خارج کند. گرچه 
گاهی اوقات درباره بعضی شخصیت ها این 
اتفاق می توانســت بهتر از اینها رخ دهد 
اما در مجموع، با شخصیت هایی باورپذیر 
و غیرکاریکاتــوری روبه رو هســتیم که 

می توانیم با آنها همراه شویم.
بازی ها : الناز شاکردوســت چندســالی 
است ثابت کرده که می تواند در کنار یک 
فیلمنامه دقیق و حساب شده، به اتفاق مهم 
یک فیلم بدل شــود. اینبار هم با گریمی 

متفاوت به میدان آمده و ســعی می کند 
در عین حفظ کــردن لهجه، ظرافت های 
رفتاری و کلامی زنی در سن وسال خودش 
را حفــظ کند و در عین حــال جدیت و 
پافشــاری اش را روی باورهایش از دست 
ندهد. در کنــار او، هوتن شــکیبا هم با 
ویژگی هایی متفــاوت به لحاظ ظاهری و 
رفتاری، در نقــش یک کفترباز به میدان 
آمده. یکــی از مهمترین دلایل موفقت او 
توانایی اش در تغییر لحن اســت. تا جایی 
که در طول مســیر فیلــم خیلی  وقت ها 
فراموش می کنیم که پیش تر او را دیده ایم 
و می شناسیم. بازی گیتی  معینی و گلاره 

عباسی هم جزو نقاط قوت فیلم است.
فضاســازی : کل ماجراهــای فیلم در 
محلــه ای به نام زورآباد روایت می شــود. 
محله ای گودنشــین با مردمانی فقیر که 
زندگی شــان را با پختن مربا و درســت 
کردن رب و ترشــی و..  تامین می کنند و 
شرط بندی روی کفترها جزو تفریح های 
مهم مردانش به حساب می آید. شاید در 
وهله اول اینطور به نظر برسد که این محله 
چندان واقعی ســاخته نشده و نمی توان 
برایش معادل بیرونی در نظر گرفت اما به 
نظر می رسد هدف آبیار ساخت موقعیتی 
تمثیلی بوده تا حساسیتی از قبال آن ایجاد 
نشود. او این محله را در کنار بافت شهری 
ثروتمندنشــین انتخاب کــرده تا به طور 
کامل واژه ابلق یعنی ســیاهی و سفیدی 
را کنار هم قرار دهــد. یکی از مهمترین 
اتفاق های فیلم، استفاده آبیار از نمادها و 

نشانه ها برای درک درست تر معناست.
»ابلق« رکورد خودش را هم جا به جا کرد

فیلم »ابلق« ســاخته نرگس آبیار بازهم 
انتخاب اول مخاطبان برای تعطیلی پایان 
هفته بود ، در دومین جمعه اکران این فیلم 
، بیش از 5 هزار مخاطب تا قبل از ساعت 
دو بعدازظهر روز جمعه چهارم شــهریور 
بلیت های آن را خریداری کردند تا به این 

شکل رکورد هفته قبل جا به جا شود.
به گزارش فیلم نیوز، فیلم »ابلق« تازه ترین 
ســاخته نرگس آبیــار در دومین جمعه 
اکرانش بازهم توانست رکورد فروش روزانه 
را از آن خود کند. جمعه هفته گذشــته 
تا ســاعت 2 بعد از ظهر 4 هــزار و 500 
بلیت از این فیلــم به فروش رفته بود که 
این تعداد در دومین جمعه اکران افزایش 
قابل توجهی داشــت. در این روز 5 هزار و 
600 مخاطب تا ساعت 2 بعدازظهر اقدام 
به خرید بلیت های فیلم »ابلق« کردند. با 
خرید این تعــداد بلیت فروش روز جمعه 
»ابلــق« به رقم 2 میلیارد و 2۸6 میلیون 
تومان رسید.فیلم »ابلق« در حالی توانسته 
طــی این روزها مخاطبان زیادی را جذب 
سالن های سینما کند که از ابتدای اکران تا 
کنون حتی یک اکران مردمی هم با حضور 
بازیگرانش نداشته است. این فیلم در کمتر 
از ده روز فــروش خود را به مرز 5 میلیارد 

تومان رسانده است.
»ابلق« با بازی الناز شاکردوســت، هوتن 
شکیبا، گلاره عباسی، بهرام رادان و... راوی 

یک قصه ملتهب اجتماعی است.

رئیس هیات مدیره خانه سینما اعلام کرد
استعفای مدیرعامل رد شد

اختصاص یارانه ۱۰ میلیارد تومانی به »سامانه خرید از کتابفروشی«
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۱۳دانشمندیکدرصدبرترجهانازدانشکده
داروسازیمشهدهستند
علوم  دانشگاه  داروســازی  دانشکده  رئیس 
پزشــکی مشــهد گفت:  13 دانشمند یک 
درصد برتر جهان و 4 استاد ممتاز دانشگاه 
علوم پزشکی مشهد از اعضای هیات علمی 

این دانشکده هستند.
دکتر بی بی مرجان رضوی با اعلام این خبر 
و ضمن تبریک 5 شــهریورماه به مناسبت 

زادروز زکریای رازی  و روز داروســاز، خاطرنشان کرد: دانشکده داروسازی مشهد 
که اخیرا به دانشــکده داروسازی شهید دکتر دیالمه نام گذاری شده است، قدمتی 
50 ســاله دارد و موفقیت های زیادی در حیطه های مختلف آموزشــی، پژوهشی و 
فرهنگی کســب کرده که تمام آن، مرهون زحمات اســاتید گرانقدر و تلاش های 

دانشجویان است.
عضو هیات علمی دانشــگاه علوم پزشکی مشــهد با بیان اینکه 13 دانشمند یک 
درصد برتر جهان و 4 اســتاد ممتاز دانشــگاه علوم پزشکی مشهد از اعضای هیات 
علمی این دانشــکده هســتند، عنوان کرد: این دانشکده در رتبه بندی QS, رتبه 
اول کشــوری را به خود اختصاص داده اســت و در حیطه آموزشی هم در چندین 
دوره، دانشــجویان این دانشکده در آزمون 1۸0 واحدی، رتبه های برتر کشوری را 

کسب کردند.
رضوی با تاکید بر اینکه در زمینه فناوری هم اساتید دانشکده موفقیت های زیادی 
داشته اند که از آن جمله می توان به تاسیس تعدادی شرکت های دانش بنیان  اشاره 
کرد، افزود:  به همت این شرکت های دانش بنیان، محصولات متنوع دارویی به بازار 
عرضه شــده اند و  در این راستا شاهد گسترش و توسعه داروهای جدید و کارآمد 

خواهیم بود.
وی بیان کرد: همچنین اســاتید دانشــکده داروســازی در مراکز تحقیقاتی علوم 
دارویی، بیوتکنولوژی، دارورســانی هدفمند و  نانوتکنولوژی به ارائه خدمات  علمی 
پژوهشــی در حیطه های مختلف می پردازند که این مراکز از جمله مرکز تحقیقات 
علوم دارویی و بیوتکنولوژی حائز رتبه کشــوری در بیــن مراکز تحقیقاتی وزارت 

بهداشت در رتبه بندی اخیر است.
رئیس دانشــکده داروسازی دانشگاه علوم پزشکی مشــهد تصریح کرد: در زمینه 
گسترش روابط بین الملل، دانشکده موفقیت هایی کسب کرده است که از آن جمله 
می توان به انعقاد تفاهم نامه با دانشکده داروسازی دانشگاه الزهرای کربلا و دانشگاه 
اسلامی نجف در زمینه تبادل استاد و دانشجو، طرح های تحقیقاتی مشترک، چاپ 
مقالات مشترک، برگزاری دوره های کوتاه مدت آموزشی و پژوهشی در دانشکده و 

راه اندازی آزمایشگاه های دانشکده داروسازی عراق اشاره کرد.
وی اذعــان کرد: در ارتباط با ارائه بهینه خدمات دارویی دانشــکده اخیرا اقداماتی 
انجام داده اســت که می توان به احداث کلینیک سرپایی فارماکوتراپی در داروخانه 
بیمارســتان قائم اشاره کرد که اســاتید گروه بالینی به ارائه مشاوره در زمینه های 
مختلــف دارو درمانی بیماری های مزمن، تداخلات دارویــی، عوارض دارویی و ... 

می پردازند.
براساس گزارش پایگاه اطلاع رسانی دانشــگاه علوم پزشکی مشهد، رضوی با بیان 
اینکه همچنین به زودی واحد ارزیابی مصرف داروی بیمارســتان امام رضا )ع( که 
تحت نظر گروه داروســازی بالینی به فعالیت می پردازد و نقش مهمی در منطقی 
ســازی مصرف داروهای پرهزینه بیمارستان اعم از آلبومین، IVIG، امفوتریسن، 
لینزولید و ... دارد به بخش مراقبت های دارویی تبدیل خواهد شــد، اضافه کرد: در 
ارتباط با حضور موثر دانشــجویان در صنعــت، بازنگری کوریکولوم های کارآموزی 
صنعت، گذراندن دوره های فرصت مطالعاتی مرتبط با صنعت جهت دانشــجویان 

تحصیلات تکمیلی و ... برنامه ریزی شده است.

تشکیلمجمعهماهنگیتشکلهای
اقتصادیخراسانرضوی
رئیــس اتــاق بازرگانی، صنایــع، معادن و 
کشاورزی اتاق های ایران و خراسان رضوی 
از شــکل گیری مجمعی با حضور شــماری 
از تشــکل های اقتصادی شاخص استان به 
منظور ایجاد هم افزایی بیشــتر میان ارکان 
مختلف بخش خصوصی و تعاونی و تقویت 

هم صدایی در روند مطالبه گری، خبر داد.
غلامحســین شــافعی با اعلام این خبر به 

پاره ای از اهداف این اقدام اشاره و اظهار کرد: حضور نمایندگان تشکل های شاخص 
اســتان و نمایندگان اتاق های بازرگانی، اصناف و تعاون در بدنه این ساختار فراگیر 
به تقویت و هماهنگی فعالیت های تشــکلی در بخش اقتصاد استان کمک شایانی 
خواهــد کرد. ایجاد هم صدایی در ابلاغ نظرات بخــش خصوصی به منظور دفاع از 
حقوق قانونی و منافع مشروع تشکل ها و نیز، بهره گیری از تجارب و تخصص اعضای 
تشکل های اقتصادی و صاحب نظران این عرصه، دیگر رویکردهایی هستند که در 

پی تحقق آن ها در این چهارچوب هستیم.
وی افزود: تشکل ها، نهادهایی مدنی برای مطالبه گری شایسته از جانب بدنه مردمی 
اجتماع هســتند و هر اقدامی که به تقویت آن ها منجر شود، به روند توسعه بیشتر 

کمک خواهد کرد.
رئیس پارلمان بخش خصوصی اســتان، ادامه داد: در عرصه تصمیم سازی، جایگاه 
بخش خصوصی و نظراتش باید محترم شــمرده شود. هرجا خلاف این رویه قدمی 
برداشته شده، خسارتی رقم خورده و دور باطلی شکل گرفته است. بخش خصوصی 
باید به عنوان مشــاوری مشفق و منصف در کنار قوای سه گانه برای رشد و تعالی 
اقتصاد کشور حضور داشته باشد و بیش از آنکه مشکلات بیان شود، راه حل مناسب 
بــه دولت ارائه گردد. از این منظر، تاکید داریم که با ایجاد چنین مجمعی، مواضع 
بخش خصوصــی در موضوعات مختلف اقتصادی و خاصه در روند تدوین اســناد 

قانونی، شفاف تر، صریح تر و رساتر خواهد بود.
شافعی در خصوص وظایف و اختیارات تعریف شده برای مجمع مذکور، به بررسی 
مشــکلات و تنگناهای موجود در راستای توســعه فعالیت های اقتصادی استان در 
ســطوح مختلف و تلاش برای رفع آنها، اشاره کرد و گفت: تلاش در جهت اصلاح 
و ســاماندهی مقررات و ضوابط موجود در راستای رشد و توسعه بخش های خرد 
و کلان اقتصادی و بررســی و ارائه راهکارهای علمی در خصوص مســائل اقتصاد 
بین الملل چه برای حوزه اســتانی و در بحث کلان و سطح ملی، از جمله اقدامات 

این مجمع خواهد بود.
وی افزود: بررسی برنامه ها و اسناد با افق کوتاه تا بلند مدت استان و اعلام نظر در 
خصوص آن ها و... از دیگر رسالت هایی است که در حیطه فعالیت مجمع هماهنگی 

تشکل های اقتصادی خراسان رضوی تعریف شده است.
رئیس اتاق های بازرگانی ایران و خراســان رضــوی تصریح کرد: تبیین راهکارهای 
عملی به منظور هماهنگی و همکاری تشــکل ها با یکدیگر، اتخاذ تصمیمات لازم 
برای گســترش مجمع در سطح شهرستان ها و حتی با نگاه منطقه ای و نیز بررسی 
مقررات، دســتورالعمل ها و رویه های اجرایی مخل محیط کســب  وکار و ارســال 
درخواســت اصلاح آنها به دبیرخانه شــورای گفت وگو و... وظایف دیگری هستند 
که در فعالیت مجمع هماهنگی تشکل های اقتصادی استان، پیش  بینی شده است.

به گزارش روابط عمومی اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزی خراسان رضوی، 
شــافعی بیان کرد: تشکل های عضو مجمع مذکور شــامل؛ اتاق بازرگانی، صنایع، 
معادن و کشاورزی خراســان رضوی، خانه صنعت، معدن و تجارت استان، انجمن 
مدیران صنایع، کانون کارآفرینی، کانون انجمن های کارفرمایی استان، اتاق تعاون 

و اتاق اصناف استان خراسان رضوی  است.

شهر
در 

خبر

مدیــر روابط عمومی فرودگاه بین المللی شــهید 
هاشــمی نژاد مشهد گفت: شــرکت هواپیمایی 

کیش ایر در مسیر مشهد- قندهار فعال شد.
حســن جعفری روز گذشــته در گفــت و گو با 
خبرنــگار ایرنا افزود: این پرواز جمعه هر هفته به 

صورت رفت و برگشت انجام می شود.
وی خاطــر نشــان کــرد: تاکنون یک شــرکت 
هواپیمایی در مسیر مشهد- قندهار پرواز داشت 
که با افزوده شــدن پرواز کیش ایر مسیر پروازی 

جدید ایجاد شد. 
در فرودگاه بین المللی مشــهد، پروازهای داخلی در 2۸ مســیر توسط 19 شرکت 

داخلی و پروازهای خارجی در 1۸ مسیر انجام می شود.
فرودگاه بین المللی شهید هاشمی نژاد مشهد با گستره 540 هکتاری، پس از فرودگاه 
مهرآباد تهران دومین فرودگاه پر ترافیک کشور است که پیش از شیوع کرونا به طور 
میانگین روزانه 1۸0 پرواز و در زمان اوج مســافرتها تا 250 پرواز ورودی و خروجی 

روزانه در آن انجام می شد.

سخنگوی صنعت برق خراسان گفت: از مردادماه سال جاری با کاهش نسبی دما در هر هفته بین 3 
الی 5 درصد کاهش مصرف برق در استان را شاهد بودیم.

حسن حشمتی در گفت وگو با ایسنا در خصوص کاهش مصرف برق طی چند هفته اخیر در استان 
اظهار کرد: طی چند هفته اخیر به دلیل کاهش دمای هوا در استان میزان مصرف برق نیز کاهش پیدا 
کرده است، اما برنامه های مدیریت مصرف کماکان ادامه دارد. لازم به ذکر است که تولید و تامین برق 
به صورت ملی بوده و ممکن است در ازای کاهش مصرف برق در خراسان رضوی مصرف این انرژی 
در استان دیگری افزایش یابد. همچنین از مردادماه سال جاری با کاهش نسبی دما در هر هفته بین 

3 الی 5 درصد کاهش مصرف برق در استان را شاهد بودیم.
وی افزود: بالاترین پیک بار ثبت شده در خراسان رضوی طی سال جاری مربوط به اول مردادماه با 

میزان مصرف 3313 مگاوات است که از این میزان 1۷۸6 مگاوات مربوط به مشهد و 152۷ مگاوات مربوط به سایر شهرستان های استان 
است. همچنین میزان صرفه جویی ناشی از کاهش مصرف برق ادارات، صنایع و چاه های کشاورزی در همان روز 400 مگاوات بوده است.

سخنگوی صنعت برق خراسان با اشاره به قطعی برق ادارات استان عنوان کرد: در حال حاضر تمامی ادارات در سطح استان از الگوی مصرف 
برق تبعیت می کنند و طی چند هفته اخیر کمتر از 10 گزارش مبنی قطع برق ادارات داشته ایم. همچنین افزایش تعرفه برق یکی از موارد 

تاثیرگذار در کاهش مصرف این انرژی بوده است.
حشمتی خاطرنشان کرد: روند کاهش مصرف برق بستگی به دمای هوای استان دارد و در صورت افزایش دما میزان مصرف برق نیز افزایش 
می یابد. لازم به ذکر اســت که کاهش مصرف برق تاثیری بر قطعی برق صنایع اســتان ندارد و برنامه های مدیریت مصرف در ماه های گرم 

سال تداوم دارد.

پرواز قندهار برقرار شد کاهش 3 تا 5 درصدی مصرف برق در خراسان رضوی

عملیات ناتمام استخدام بانوان آتش نشان مشهدی

آتش زیر خاکستر استخدام بانوان آتش نشان
باوجود مصوبه  شورای پنجم شهر مشهد 
مبنی بر لزوم جذب ۸0 آتش نشــان زن، 
هنوز هیچ اقدامی برای جذب این بانوان 
که به صورت داوطلبانه فعالیت داشتند، 
صورت نگرفته اســت. همچنین براساس 
اظهارات بانوان آتش نشان حدود 2 سال 
می شــود که از بانوان آتش نشان در هیچ 

عملیاتی استفاده نشده است.
در برخی از حوادث آقایان اجازه نمی دهند 
که مردان آتش نشان برای نجات دختران 
و همسران شــان کاری انجام دهند و این 
موضوع نیاز به آتش نشــان زن را بیش از 
پیش نشــان می دهد، اما استخدام بانوان 
آتش نشــان آن هم در شــهر زائرپذیری 
همچون مشهد که نیاز به چنین امکانی 
را دوچندان می کند، همچنان سرنوشت 
مبهمی دارد و باوجود مصوبات شــورای 
شهر در زمینه جذب بانوان آتش نشان، نه 
تنها استخدامی انجام نشده بلکه به گفتی 
برخی از بانوان آتش نشان همان فعالیت 
داوطلبانه آن ها نیز حدود 2 سالی می شود 

که انجام نشده است.
یکی از بانوان آتش نشــان در گفت وگو با 
ایســنا اظهار می کند: متاسفانه 2 سالی 
اســت که از بانــوان در عملیات هایی که 
زنان درگیر آن هستند، استفاده نمی شود؛ 
یعنی ما از سال 99 به عملیاتی نرفته ایم. 
مســئولان هم می گویند به دلیل اینکه 
آتش نشانان زن اســتخدام نبوده و بیمه 
نیستند، استفاده از آنان در عملیات های 
آتش نشــانی مســئولیت دارد. همچنین 
دلیل دیگری که مســئولان بــرای این 
موضوع می آورند، این اســت که شورای 
شــهر باید دســتور کار رســمی  در این 
خصوص به ما بدهد. بر این اساس بدون 
دستور کار رسمی امکان استفاده از بانوان 
در ماموریت هــا امکان پذیر نیســت. در 
شورای شهر هم فقط خانم سلیمی موافق 

حضور بانوان آتش نشان هستند.
وی ادامه می دهد: ما قبلا در منزل شیفت 
بودیــم و در حوادثی که بانــوان درگیر 
بودند، فراخوانده می شدیم. حوادثی مثل 
خودکشــی بانوان، محبوس شدن آنان و 
تعداد محدودی حریق. البته این مورد نیز 
ایراداتی داشت. به دلیل اینکه باید از منزل 
به محل حادثه می رفتیم، بعضی مواقع دیر 
می رسیدیم و عملیات به اتمام رسیده بود 
اما با این حال اکثر اوقات به همکاران آقا 

کمک می کردیم.
این بانوی آتش نشان در خصوص استفاده 
از بانــوان آتش نشــان در فعالیت  هــای 
آموزشــی بیان می کنــد: در حال حاضر 
مدتی است که در زمینه آموزش از بانوان 
به صورت محدود استفاده می شود. حتی 

در آمــوزش بانوان نیــز از همکاران مرد 
استفاده می شود.

وی در خصــوص حق الزحمــه بانــوان 
آتش نشــان نیز ادامه می دهد: ما در ازای 
هشت روز شیفت در ماه 115 هزار تومان 
به عنوان ایاب  و اذهاب دریافت می کردیم. 
برای ما مبلغ دریافتی اهمیت نداشــت 
چون به دلیل عشق و علاقه ای که داریم، 
آتش نشان شده ایم. برای دریافت این مبلغ 
نیز 2 ســال است به مشــکل خوردیم و 
هر ســه ماه یک  بار با پیگیری های بسیار 
پرداخت می شــود. از فروردین امسال تا 
خرداد ماه نیز پولی پرداخت نشده و اخیرا 
با پیگیری های فــراوان  پرداخت صورت 

گرفت.
این بانوی آتش نشــان عنوان می کند: تا 
پیش از قطع همکاری ۷6 آتش نشان زن 
به صورت داوطلبانه با سازمان آتش نشانی 
مشــهد همکاری می کردند. الان هم به 
صــورت نمادین به ما اعــلام کردند که 
شــیفت هایی که روی خط هستیم را به 

فرماندهی اعلام کنیم اما به صورت عملی 
اصلا فراخوانی نمی شویم.

یکی از مهمترین دلایلی که مســئولان 
مشــهد برای اســتخدام نکــردن بانوان 
آتش نشــان مطرح می کنند، منع قانونی 
در این زمینه و اجازه وزارت کشور است. 
اســتناد مســئولان به قانونی است که 
عنوان می کند امکان بکارگیری بانوان در 
مشاغل سخت و زیان آور امکان ندارد. این 
موضوع در حالی است که اخیرا در تهران 
16 بانوی آتش نشــان جذب و همچنین 
ایستگاهی اختصاصی برای آنان راه اندازی 

شده است.
مجیــد فرهادی، سرپرســت ســازمان 
آتش نشــانی مشهد، در گفت وگو با ایسنا 
درباره عدم جذب بانوان آتش نشان اظهار 
می کند: استخدام بانوان منع قانونی دارد و 
باید بررسی بیشتری در این زمینه صورت 
بگیــرد. فعلا طبق روال قبــل که بانوان 
در این 10-12 ســال گذشته به صورت 
داوطلبانه کار می کردنــد، اکنون هم به 
صورت داوطلبانه مشغول به کار هستند. 

وی ادامــه می دهد: در ســازمان بانوانی 
هستند که در قسمت اداری فعالیت دارند. 

همچنیــن بانوان آتش نشــان به صورت 
داوطلبانه در قســمت آموزش شهروندی 
نیز فعال اند و به بحث آموزش  می پردازند. 
اما این بانوان در منازل خود آماده هستند 
که اگر نیاز به حضور در ماموریت باشد، به 

صوت داوطلبانه از منزل اعزام می شوند.
 سرپرست سازمان آتش نشانی مشهد در  
پاسخ به این پرســش که برخی از بانوان 
آتش نشان اظهار کرده اند، 2 سال می شود 
از آنها اســتفاده نشده اســت، دلیل این 
موضوع چیســت؟ اظهار کرد: طبق رواق 
قبل، در آموزش ها از این بانوان اســتفاده 
می شــود. ما از این بانوان در ماموریت ها 
نیز استفاده می کنیم. برای استفاده از این 
بانوان زیرساخت خاصی مورد نیاز است. 
در بعضی ماموریت هــای خاص اگر نیاز 

باشد، این بانوان فراخوانده می شوند.
وی در پاســخ به این سوال که حتی در  
آموزش نیز اســتفاده از بانوان آتش نشان 
محدود شده، چطور مدعی استفاده از آنها 

در عملیات ها هستید، گفت: چون تعداد 
آموزش ها کمتر شده است، بالتبع استفاده 

از این بانوان نیز کاهش پیدا کرده است.
سرپرست سازمان آتش نشانی مشهد در 
خصوص بیمه بانوان آتش نشــان گفت: 
این آتش نشــانان بیمه نیستند.بیمه های 
بی نامی در ســازمان  ها وجود دارد که اگر 
برای افراد حادثه ای رخ دهد از آن استفاده 
می شود، ولی بیمه سازمان مشخصی مثل 

تامین اجتماعی نیستند.
سرپرســت سازمان آتش نشــانی مشهد 
در خصــوص هزینه پرداختــی به بانوان 
می گویــد: در بحث آموزش و شــرکت 
داوطلبانه در ماموریت ها هزینه ای به افراد 
پرداخت می شود اما چون کارمند رسمی 
سازمان نیستند تحت عنوان حقوق پولی 

دریافت نمی کنند.
 موسی الرضا حاجی بگلو، سخنگوی شورای 
شــهر مشهد نیز در گفت وگو با ایسنا و با 
بیان اینکه در این مورد مصاحبه نمی کند، 
می گوید: چون موضوع سفر آتش نشان ها 
به هلند هنوز سرتیتر اخبار است، هیات 
رییســه دســتور دادند کــه مصاحبه ای 
درباره بانوان آتش نشــان  انجام نشود. در 

حال حاضر صلاح نیســت دو موضوع در 
خصوص آتش نشانی کار شود.

در مقابل اما حســن موحدیــان، رئیس 
شورای شــهر مشــهد در این خصوص 
اظهار می کند: برای جذب آتش نشان باید 
مجوز وزارت کشــور موجود باشد. وزارت 
کشــور باید به ما مجوز بدهد. همچنین 
آتش نشانی جزو مشاغل سخت و زیان آور 
است و بنابر قانون امکان به کارگیری بانوان 
در مشاغل سخت و زیان آور امکان ندارد. 
به محض دریافت مجوز وزارت کشور، ما 
جذب بانوان آتش نشان را انجام می دهیم. 
پیگیری هــای لازم در این خصوص نیز 

درحال انجام است.
وی در پاســخ بــه این ســوال که چرا 
شــهرداری تهران اقدام بــه جذب بانوان 
آتش نشــان کرده اما نمی توان در مشهد 
این کار را انجام داد و همچنین چرا بانوان 
آتش نشان مدتی اســت که به ماموریت 

نرفته اند، اظهار کرد: اطلاعی ندارم.
همچنین علی نجفی، معاون محیط زیست 

و خدمات شهری شهرداری مشهد نیز در 
این رابطه می گوید: بانوان آتش نشان ما به 
صورت داوطلبانه کار می کنند  و اگر نیاز به 
حضور ایــن عزیزان در ماموریت هایی که 
نجات بانوان مد نظر هست باشد، فراخوان 
می شــوند و در محــل ماموریت حضور 
پیدا می کنند. تعــدادی از این بانوان هم 
در بخش  آموزشی همکاری می کنند که 
آموزش مقطع کودک، آموزش  در مدارس 
و آموزش های جمعی در مراکز تفریحی را 
بــر عهده دارند. مبلغی را نیز برای حضور 
در ماموریت ها و حضــور به عنوان مربی 

آموزشی نیز دریافت می کنند.
وی ادامه می دهد: به جهت محدودیت های 
قانونی ای که داریم بحث جذب آتش نشان، 
صرفا در چارچوب آزمونی است که وزارت 
کشور اعلام می کند. هیچ وقت شهرداری 
نمی توانــد خــودش اقــدام بــه جذب 
آتش نشان کند و یا قرارداد استخدامی با 

ایشان ببندد.
معاون محیط زیســت و خدمات شهری 
شهرداری مشــهد در پاســخ به چرایی 
جذب نکردن آتش نشــان بیان می کند: 
در بحث جذب آتش نشــان باید سلسله 

مراتب خاصی رعایت شود که فرای جذب 
نیــروی کارمند اســت. در این خصوص 
منع هــای قانونی وجــود دارد. حتی اگر 
ممنوعیت های محلی نباشد، شاید بتوان 
نیرو در بدنه اداری گرفت اما برای جذب 
نیروی آتش نشان، با توجه به حساسیت 
شغلی که آتش نشــانی دارد، حتما باید 

مجوز از وزارت کشور ابلاغ شود.
نجفی عنوان می کنــد: در قانون کار نیز 
عنوان شده امکان به کارگیری بانوان در 
مشــاغل ســخت و زیان آور وجود ندارد. 
شاید یکی از دلایلی هم که وزارت کشور 
مجوزی بــرای جذب این بانوان نمی دهد 

همین باشد.
وی درباره مصوبه شــورای شــهر مشهد 
در ســال 139۸ در خصــوص جذب ۸0 
آتش نشان زن می گوید برای جذب آتش 
نشــان نمی  شــود صرف مصوبات محلی 
کاری انجــام داد. حتما باید مجوز وزارت 
کشور باشــد. بعید می دانم مجوزات لازم 
برای جذب بانوان ابلاغ شده باشد. آخرین 
مجوزی که برای جذب آتش نشان صادر 
شد انتهای سال9۸  برای جذب 500 نفر 
آتش نشان مرد بود و در سال 99 این افراد 

جذب شدند.
معاون محیط زیســت و خدمات شهری 
شهرداری مشــهد در پاسخ به این سوال 
که چرا شــهرداری تهران اقدام به جذب 
آتش نشــان کرده اما نمی توان در مشهد 
ایــن کار را انجــام داد، اظهــار می کند: 
شهرداری تهران در خیلی از حوزه ها تابع 
قانون خاص خود شهرداری تهران است. 
حتــی آیین نامه های مالــی و معاملاتی 
در شــهرداری تهران با سایر شهرداری ها 
متمایز است. شــاید بعضا قوانینی که در 
شــهرداری تهران جاری است را به سایر 
شــهرداری ها تعمیم دهند. شــهرداری 
تهران در خیلی از موضوعات قوانین خاص 
خودش را دارد که این قوانین در ســایر 

شهرها شمولیت پیدا نمی کند.
همچنین محسن داوری، فرماندار مشهد، 
در خصــوص اینکه چرا مصوبه شــورای 
پنجم شهر مشــهد درمورد جذب بانوان 
آتش نشان اجرا نشــده است، گفت: من 
نمی دانم و اطلاعی در این خصوص ندارم. 
چون این مصوبه شــورا بوده است باید از 
شــورا پیگیری کنیــد. در زمان تصویب 
مصوبه من فرماندار نبودم و از آن اطلاعی 
ندارم. مجموعه شــهرداری و آتش نشانی 
می توانند به شما در پیگیری این موضوع 
کمک کننــد. چون ایــن موصوبه برای 
شورای قبلی است، اعضای شورای فعلی 
نیز نمی توانند به شــما پاسخ درستی در 

این خصوص بدهند.

رئیس شورای شهر مشهد: 
برای جذب آتش نشان باید مجوز وزارت کشور موجود باشد.آتش نشانی جزو مشاغل سخت 
و زیان آور است و بنابر قانون امکان به کارگیری بانوان در مشاغل سخت و زیان آور امکان 
ندارد. به محض دریافت مجوز وزارت کشور، ما جذب بانوان آتش نشان را انجام می دهیم. 

پیگیری های لازم در این خصوص نیز درحال انجام است

,,
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تکواندوی نونهالان قهرمان آسیا شد

انتقادرسولخادمازبیتوجهیبهروزملیکشتی
دارنده مدال هــای طلای جهان و المپیک و 
رییس سابق فدراسیون کشتی از بی توجهی 
اهالی ورزش و کشتی به زادروز جهان پهلوان 
تختی که در تقویم رسمی به عنوان روز ملی 

کشتی نامگذاری شده، انتقاد کرد.
به گزارش ایسنا، رسول خادم در زمان ریاست 
بر فدراسیون کشتی، پس از چند سال تلاش 

و رایزنی ســرانجام موفق شد موافقت شورای عالی انقلاب فرهنگی برای نامگذاری 5 
شهریور زاد روز جهان پهلوان تختی را به عنوان روز ملی کشتی، جلب کند و این روز 

رسما به عنوان روز ملی کشتی در تقویم رسمی ثبت شد.
در زمان ریاســت وی نیز هر ساله به مناســبت این روز مراسم های مختلفی توسط 
فدراسیون و اهالی کشتی برای پاسداشت این روز برگزار می شد اما چند سالی است 
با کناره گیری خادم از ریاست فدراسیون کشتی، پاسداشت این روز بزرگ نیز تا حد 

زیادی به فراموشی سپرده شده است.
رســول خادم با انتشار پستی در صفحه مجازی خود نسبت به بی توجهی به روز ملی 
کشتی انتقاد کرد و نوشت: پنجم شهریور روز ملی کشتی است، روزی که تلاش فراوان 
به احترام کسب افتخارات قهرمانی و مدال های ملی این رشته ورزشی کهن و از همه 
مهمتر پیوند ریشه دار و باستانی کشتی با مردمان ساکن در سرزمین ایران از هزاران 

سال پیش تاکنون به نام »کشتی« نامگذاری گردید.
»روز ملی کشــتی« مصادف است با زادروز پهلوان غلامرضا تختی بزرگ. نام جاودانی 
که چند سالی است بســیاری در تلاشند تا در پشت نام های نان آور و مال آور دیگر 
کمرنگش کنند! و چه تلخ است هنگامی که در این تلاش، همراهی کسانی از خانواده 

ورزش و کشتی هم به چشم می خورد...بگذریم!
حالم چو دلیری است که از بخت بد خویش

در لشگر دشمن پسری داشته باشد!

دوئلغیرمستقیمبرایدروازهتیمملی
مســیر مطمئن موفقیت با قفس توری باعث 
بازگشت گلرها به تیم های سابق شده است 
اما علیرضا بیرانوند همچنان در رقابت با امیر 
عابدازاده کار ســختی برای پوشــیدن دوباره 

پیراهن شماره یک تیم ملی ایران دارد.
به گــزارش خبرنگار مهر، پایان هفته ســوم 
رقابت هــای لیگ برتر فوتبال با تغییر جایگاه 

تیم ها در جدول لیگ برتر همراه بود اما همچنان رقابت فشرده و نفس گیر باشگاه ها 
برای نشان دادن قواره های خود به عنوان یک مدعی همچنان در هاله ای از ابهام قرار 
دارد.سابقه قهرمانی های پرسپولیس در لیگ برتر باعث شده بود تا چشم اهالی فوتبال 
به نتیجه بازی سرخپوشان مقابل آلومینیوم اراک باشد. پرسپولیس نخستین برد خود 
در لیگ برتر را مقابل گربه ســیاه کسب کرد تا نشان دهد برای رسیدن به قهرمانی، 
همچنان نیاز به برد دارد.پرسپولیس نه تنها به سه امتیاز بازی با آلومینیوم اراک رسید 

بلکه توانست رکورد خود را با علیرضا بیرانوند در گل نخوردن ادامه دهد.
دروازه بان ملی پوش پرســپولیس پس از تجربه ناموفق دو فصل در فوتبال باشگاهی 

اروپا به ایران بازگشت تا بار دیگر مسیر مطمئن موفقیت را با پرسپولیس تکرار کند.
او که به واسطه نیمکت نشینی در رویال آنتورپ بلژیک و بواویشتای پرتغال جایگاه ثابت 
خود در تیم ملی ایران را از دست داده بود حالا برای بازگشت به ترکیب ثابت راه های 
سخت را طی می کند.برگزاری بازی های جام جهانی 2022 در کوران رقابت های فوتبال 
باشگاهی کشــور نه تنها بیرانوند را به لیگ برتر ایران بازگردانده است بلکه رقیبان او 
همچون پیام نیازمند نیز همین راه را در پیش گرفته اند تا بتوانند نظر سرمربی تیم ملی 

را برای حضور در بین مسافران جام جهانی جلب کنند.
با این حال دروازه بان اول پرسپولیس سومین کلین شیت خود را در اراک رقم زد تا در 
شب بازگشت پیام نیازمند به سپاهان که دو گل مقابل گل گهر سیرجان دریافت کرد 

خط و نشان خود را برای اسکوچیچ بکشد.

پرونــده رقابت های قهرمانــی نونهالان 
آســیا به میزبانی ویتنام، با کســب 16 
مدال طلا، نقــره و برنز برای نمایندگان 

ایران بسته شد.
بــه گــزارش ایســنا، روز دوم و پایانی 
چهارمیــن دوره رقابت هــای تکواندو 
قهرمانی نونهالان آســیا امروز پنجشنبه 
با مبارزات تکواندوکاران اوزان 3۷-،45-

، 53-، 61- و 65+ کیلوگــرم در گروه 
پسران و 33-، 41-، 4۷-، 55- و 59+ 
کیلوگرم در گروه دختران برگزار شد که  
۸ تکواندوکار ایران موفق به کسب مدال 

های طلا و نقره شدند.
در گروه پسران و در وزن 3۷- کیلوگرم، 
امیرعبــاس قنبرزاده دور نخســت برابر 
»خوســین« از مغولســتان 2 بر یک به 
برتری رســید و در ادامه »بامسعود« از 
عربستان ســعودی را با نتایج 14 بر 4 
و 9 بر یک  شکســت داد و راهی فینال 
شد. در فینال نیز قنبرزاده برابر »فات« 
از ویتنــام در 2 راند به برتری رســید و 

قهرمان شد.
در وزن 61- کیلوگرم، رادین زینالی پس 
از یک دور اســتراحت، »وینسه رین« از 
فیلیپین  را 10 بر 4 و 9 بر یک از پیش 
رو برداشت و در مرحله نیمه نهایی نیز 

12 بر صفر و 12 بر 11 مقابل »آرتویی« 
از تایلند به برتری  رسید و به فینال وزن 
خود صعود کرد. زینالی پس از کســب 
عنوان قهرمانی در رقابت های قهرمانی 
جهان بــه میزبانی صوفیه، این بار مدال 
طلا را از شیاپ چانگ هوشیمینه گرفت 
و برابر »چوی ســی وون«  نماینده کره 

جنوبی در 2 راند به برتری رسید.
ایلیا شهبازی نماینده وزن 65+ کیلوگرم، 
ابتدا »یو ته چو« از چین تایپه را  12 بر 
صفر و 9 بر 3 پشــت  سر گذاشت و در 
مرحله یک چهارم نهایی »هئونسونگ« 
از کره جنوبی را در 2 راند مغلوب کرد. 
او در مرحله نیمــه نهایی 12 بر صفر و 
16 بر 4 برابر »می ســاک« از تایلند به 
برتری رســید. شهبازی در فینال مقابل 
»جواهیرجون« از ازبکســتان نتیجه را 

واگذار و به نقره بسنده کرد.
در گروه دختران، در وزن 33- کیلوگرم 
زهرا فــلاح دور اول »میونیونگ کواک« 
از کــره جنوبی را پیش رو داشــت و با 
نتیجه ۸ بر 6 و 9 بر 6 به برتری رســید 
و در مرحله نیمه نهایــی برابر نماینده 
مغولســتان پیروز شد و به فینال صعود 
کــرد. فــلاح در دیــدار نهایــی مقابل 
»آیگنه« از قزاقستان 2 بر یک پیروز شد 

و مدال طلا را بر گردن آویخت.
فاطمه باقــرزاده در وزن 41- کیلوگرم، 
ابتدا  »یی سیئوان چونگ« از چین تایپه 
را در 2 رانــد متوالی  و با نتایج 12 بر ۷ 
و ۷ بر صفر شکســت داد و سپس برابر 
»دائو« از ویتنام 15 بر یک و 12 بر صفر 
پیروز شد و برابر نماینده کره جنوبی نیز 
در مرحله نیمه نهایی به برتری رســید. 
او در مرحله نهایی مقابل ژلئو آکبوتا از 
قزاقســتان به برتری رسید و فاتح وزن 

خود شد.
روژان گــودرزی در وزن 4۷- کیلوگرم، 
دور نخســت  »ترانگ« از کشور میزبان 
را 3 بــر صفر و 12 بر صفر در 2 راند از 
پیش رو برداشت و ســپس در پیکار با  
»ســاکورا« از ژاپن  در 2 راند متوالی و 
بــا نتایج 6 بر یک و ۸ بر صفر به برتری 
رسید. گودرزی در فینال مقابل نماینده 
کره جنوبی قرار گرفت و با وجود تساوی 
در راند ســوم به دلیل بیشتر بودن پاور 
حریف نتیجه را واگذار و به نقره بسنده 

کرد.
دینــا بابارحیــم  در وزن 55- کیلوگرم 
»نومکلائو« از تایلند را دور نخســت با 
نتایج  10 بر یک و 13 شکســت داد و  
در مرحله نیمه نهایی مقابل »امیناخون 

کامالو« از ازبکستان با نتایج 6 بر 5 و 12 
بر 3 به برتری رسید و توانست در فینال 
مقابــل »آرانایا« از هند پیروز و قهرمان 

وزن خود گردد.
حنا زرین کمر در وزن 59+ کیلوگرم با 
شرکت 6 هوگوپوش دور اول »کوین« از 
ویتنام را در 2 راند شکست داد و حریف 
»یــون ژا« از چین تایپه در مرحله نیمه 
نهایی شــد و مقابل ایــن حریف نیز با 
نتیجه 12 بر صفر در هر 2 راند به برتری 
رسی. قهرمان جهان در صوفیه در فینال 
آســیایی مقابل »لیم« از کره جنوبی در 

2 راند پیروز و قهرمان آسیا شد.
ابوالفضــل  کیلوگــرم،   -45 وزن  در 
کلانتری ابتدا با »بخروز ســالیموف« از 
ازبکستان دیدار کرد و با واگذاری نتیجه 
از دور رقابت ها کنار رفت. آرش ضامنی 
در وزن 53- کیلوگــرم دور نخســت با 
قرعه اســتراحت رو به رو شده بود  در 
دور بعدی با »هئوچئول« از کره جنوبی 
مبــارزه کرد و او نیــز مانند کلانتری از 

گردونه رقابت ها خارج شد.
در این رقابت ها امیرمحمد نصیر احمدی 
در وزن 41- کیلوگرم،محمدحسین تقی 
پور نیز در وزن 5۷- کیلوگرم، امیرعباس 
قنبــرزاده در وزن 3۷- کیلوگرم، رادین 

زینالی در وزن 61- کیلوگرم، ساســان 
درزی در وزن 65- کیلوگرم،  زهرا فلاح 
در وزن 33- کیلوگرم،  فاطمه باقرزاده 
در وزن 41- کیلوگرم، ساینا علیپور در 
وزن 51- کیلوگرم، پرنیان نوری در وزن 
44- کیلوگرم، دینــا بابارحیم  در وزن 
55- کیلوگرم، فاطمه اسکندرنیا در وزن 
59- کیلوگرم و حنا زرین کمر در وزن 
59+ کیلوگرم مــدال طلا گرفتند؛ نیما 
عبداللهی در وزن 33- کیلوگرم، روژان 
گــودرزی در وزن 4۷- کیلوگرم و، ایلیا 
شــهبازی نماینــده وزن 65+ کیلوگرم 
صاحب نقره شدند و باران جمال لیوانی 

نیز برنز گرفت.
ملی پوشــان ایــران در مجموع 2 گروه 
دختران و پســران با کســب 12 طلا، 
3 نقره و یک برنــز قهرمان رقابت های 

قهرمانی نونهالان آسیا شدند.
گفتنی اســت هدایت تیم ملی تکواندو 
نونهالان در گروه دختران برعهده شهره 
خلج زاده است، فاطمه نعمتی و مطهره 
رضایی به عنــوان مربی وی را همراهی 
می کنند. در گروه پسران کوروش رجلی 
سرمربی است، هوشیار دیندار و محمد 
علوی دستیاران وی هستند. غلامحسن 

ذوالقدری نیز سرپرست تیم است.

511/1 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
اصلاحـی  رای  و   1400/0۷/12  -  1400603062۷۷000229 شـماره 
1401603062۷۷00016۷ - 1401/04/1۸ هیـات موضوع قانون تعیین 
تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر در 
واحـد ثبتـی حـوزه ثبت ملـک زاوه  تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی 
آقـای داود رضایـی فـر فرزند رجبعلی به شـماره شناسـنامه 13۸۷ صادره 
ازدولـت آبـاد در یـک قطعه زمین بـا بنای احداثی به مسـاحت  9۷63/19 
متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 1۸2  اصلـی بخـش 4 زاوه واقـع در اراضـی 
سـراب دلـه خریـداری مـع  الواسـطه از مالـک  رسـمی آقای حیـدر تخم 
کار محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/22. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/6
حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه 

511/2 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک زاوه 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 1401603062۷۷000093 - 1401/02/26 هیـات اول موضـوع 
قانـون تعییـن تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضـی و سـاختمانهای فاقد سـند 
رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی حـوزه ثبـت ملـک زاوه تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی  آقـای محمد حیدری کنـگ علیائی فرزنـد عباس به 
شـماره شناسـنامه 13 صـادره از تربـت حیدریه در ششـدانگ  یک  قطعه 
زمیـن مزروعـی بـه مسـاحت  51910/15 متـر مربـع قسـمتی از پـلاک 
250 بخـش4 زاوه واقـع در اراضـی کنگ علیا از مالکیت مشـاعی متقاضی 
محـرز گردیـده اسـت. لـذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتـب در دو نوبت به 
فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتی که اشـخاص نسـبت به صدور 
سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می توانند از تاریخ انتشـار 
اولیـن آگهـی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم و پس 
از اخـذ رسـید، ظرف مـدت یک ماه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت 

خـود را بـه مراجـع قضایی تقدیم نمایند. بدیهی اسـت در صـورت انقضای 
مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتراض طبـق مقررات سـند مالکیـت صادر 

خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/5/22. 

تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/6/6
حمیدرضا توسلی فرشه- رئیس اداره ثبت اسناد واملاک زاوه
 

511/3 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
تعییـن  قانـون  موضـوع  اول  هیـات  شـماره 14006030602100151  
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  
آقـای عبدالرضـا محمـد نژاد فرزند حسـن به شـماره شناسـنامه ۸ صادره 
از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 42/6۷ متر مربع 
قسـمتی ازپـلاک 452 فرعـی از 4  اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی  ورثه حسـن محمد 
نـژاد محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/22. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/06

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/4 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 140060306021001509  هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای 
عبدالرضـا محمـد نـژاد فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه ۸ صـادره از 
بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 111/16متر مربع 
قسـمتی ازپـلاک 452 فرعـی از 4  اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 

حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی  ورثه حسـن محمد 
نـژاد محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/22. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/06

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/5 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 
شـماره 140060306021001613  هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتی ملک بردسـکن تصرفـات مالکانه بلامعـارض متقاضی آقای 
عبدالرضـا محمـد نـژاد فرزنـد حسـن بـه شـماره شناسـنامه ۸ صـادره از 
بردسـکن درششـدانگ یکبـاب سـاختمان بـه مسـاحت 32/22 متـر مربع 
قسـمتی ازپـلاک 452 فرعـی از 4  اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریـداری از مالک رسـمی آقای غلامحسـین 
محمـد نـژاد محـرز گردیـده اسـت. لذا بـه منظور اطـلاع عمـوم مراتب در 
دو نوبـت بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص 
نسـبت بـه صـدور سـند مالکیـت متقاضـی اعتراضـی داشـته باشـند مـی 
تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهی بـه مدت دو مـاه اعتراض خـود را به 
ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ 
تسـلیم اعتـراض، دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نمایند. 
بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عـدم وصـول اعتـراض 

طبـق مقـررات سـند مالکیت صـادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/22. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/06

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/6 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانون و مـاده 13 آئیـن نامه قانـون تعیین تکلیف 
وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . برابـر رای 

شـماره 14006030602100150۷  هیـات اول موضـوع قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی اراضی و سـاختمانهای فاقد سـند رسـمی مسـتقر 
در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه بلامعـارض متقاضـی  
آقـای عبدالرضـا محمـد نژاد فرزند حسـن به شـماره شناسـنامه ۸ صادره 
از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان به مسـاحت 31/02 متر مربع 
قسـمتی ازپـلاک 452 فرعـی از 4 اصلی واقع درخراسـان رضوی بخش 4 
حـوزه ثبـت ملک بردسـکن خریداری از مالک رسـمی ورثه حسـن محمد 
نـژاد محـرز گردیده اسـت. لـذا به منظور اطـلاع عموم مراتـب در دو نوبت 
بـه فاصلـه 15 روز آگهـی مـی شـود در صورتـی کـه اشـخاص نسـبت بـه 
صـدور سـند مالکیت متقاضی اعتراضی داشـته باشـند می تواننـد از تاریخ 
انتشـار اولیـن آگهـی به مـدت دو ماه اعتراض خـود را به این اداره تسـلیم 
و پـس از اخـذ رسـید، ظـرف مـدت یـک مـاه از تاریـخ تسـلیم اعتـراض، 
دادخواسـت خـود را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهی اسـت در 
صـورت انقضـای مـدت مذکـور و عدم وصـول اعتراض طبق مقررات سـند 

مالکیـت صادر خواهد شـد. 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/22. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/06

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن

511/7 - اداره کل ثبت اسناد و املاک استان خراسان رضوی
اداره ثبت اسناد و املاک حوزه ثبت ملک بردسکن 

هیات موضوع قانون تعیین تکلیف وضعیت ثبتی اراضی و 
ساختمانهای فاقد سند رسمی

آگهـی موضـوع مـاده 3 قانـون و مـاده 13 آئیـن نامـه قانـون تعییـن 
تکلیـف وضعیـت ثبتـی و اراضـی و سـاختمانهای  فاقـد سـند رسـمی . 
برابـر رای شـماره 140060306021001616  هیـات اول/ دوم موضـوع 
فاقـد  سـاختمانهای  و  اراضـی  ثبتـی  وضعیـت  تکلیـف  تعییـن  قانـون 
سـند رسـمی مسـتقر در واحـد ثبتـی ملـک بردسـکن تصرفـات مالکانـه 
بلامعـارض متقاضـی  آقـای عبدالرضـا محمـد نـژاد فرزنـد حسـن بـه 
شـماره شناسـنامه ۸ صـادره از بردسـکن درششـدانگ یکباب سـاختمان 
بـه مسـاحت 44۸/63 متر مربع قسـمتی ازپلاک 452 فرعـی از 4  اصلی 
واقـع درخراسـان رضـوی بخش 4 حـوزه ثبت ملـک بردسـکن خریداری 
از مالـک رسـمی ورثـه غلامحسـین محمد نژاد محـرز گردیده اسـت. لذا 
بـه منظـور اطلاع عمـوم مراتب در دو نوبـت به فاصلـه 15 روز آگهی می 
شـود در صورتـی که اشـخاص نسـبت به صـدور سـند مالکیـت متقاضی 
اعتراضـی داشـته باشـند مـی تواننـد از تاریـخ انتشـار اولیـن آگهـی بـه 
مـدت دو مـاه اعتـراض خـود را بـه ایـن اداره تسـلیم و پـس از اخـذ 
رسـید، ظـرف مـدت یک مـاه از تاریخ تسـلیم اعتراض، دادخواسـت خود 
را بـه مراجـع قضایـی تقدیـم نماینـد. بدیهـی اسـت در صـورت انقضـای 
مـدت مذکـور و عـدم وصول اعتـراض طبق مقـررات سـند مالکیت صادر 

شـد.  خواهد 
تاریخ انتشار نوبت اول: 1401/05/22. 
تاریخ انتشار نوبت دوم: 1401/06/06

غلامرضا گنج بخش-رئیس ثبت اسناد واملاک بردسکن



8
یک شنبه 6 شهریور 1401/   سال سوم  /   شماره 1286

Vol.3.No.1286/ August .28.2022

www.sobhe-emrooz.ir

sobhe.emrooz.news@gmail.com روز
ی ام

حوال
در

روابط عمومی وامور مشترکین:  09152560091
سازمان آگهی ها:  051-38929823

آدرس: بولوار دانش آموز -  دانش آموز30-پلاک 4   
   تلفن:38929824- 38929825                                                                                                           

نمابر:  38923452 - 051 سامانه پیام کوتاه: 100080888
دفتر خراسان شمالی: 05832259018

مطالب درج شده در روزنامه الزاما به معنای تایید محتوای آن نمی باشد.

روزنامه صبح امروز پذیرای مطالب و مقالات شما مخاطبان ارجمند می باشد.

SOBH_EMROOZ

SOBH_EMROOZ

درگاه پرداخت امن
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خراسان رضوی و شمالی

صاحب امتیاز و مدیر مسئول :
حسین رفیعی

آغازبهکارآزمایشگاهفرمولاسیونپژوهشکدهگیاهاندارویی

همزمان با پنجم شــهریور، روز بزرگداشت زکریای رازی و روز 
داروساز، آزمایشگاه فرمولاســیون پژوهشکده گیاهان دارویی 

جهاد دانشگاهی آغاز به کار کرد.
به گزارش ایســنا، دکتر رضا غفارزادگان، رئیس  پژوهشــکده 
گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی ضمن تبریک پنجم شهریورماه 
روز داروســاز بیان کرد: استفاده از گیاهان دارویی جهت ارتقاء 
سلامت جامعه از دیرباز ریشه در فرهنگ جامعه ایرانی داشته 
است. وجود عطاری های پرشمار در سراسر کشور نیز مؤید این 
موضوع است که همچنان جامعه به اثربخشی گیاهان دارویی 

در پیشگیری و درمان انواع بیماری ها اعتقاد دارد.
دکتر غفارزادگان افزود: به دلیل رویکرد ســنتی در این حوزه، 
ســهم فرآورده های طبیعی در بازار دارویی رسمی ایران بسیار 
ناچیز )کمتر از 10 درصد( بوده و مقایسه آن با بازارهای رسمی 
کشــورهای دیگری مانند چین و هند که ســهم فرآورده های 
طبیعی در بازار رســمی دارویی آن ها بیش از 50 درصد است، 
لزوم استانداردســازی این محصولات در راستای تجاری سازی 
و کســب سهم بیشــتر از بازار را به خوبی مشخص می کند. از 
طرف دیگر، اغلب محصولات ارائه شــده در عطاری ها به دلیل 
عدم رعایت پروتکل ها و استانداردهای مربوطه در فرآیند تولید 
و بســته بندی، دارای آلودگی های قارچــی و میکروبی بوده و 

می توانند برای سلامت مصرف کنندگان مخاطره آمیز باشند.
وی در ادامه اظهار کرد: پژوهشــکده گیاهــان دارویی جهاد 
دانشــگاهی در راستای مســئولیت اجتماعی خود در جهت 
زمینه سازی گسترش فرهنگ استفاده از فرآورده های طبیعی 
اســتاندارد و مطابق با پروتکل های روز دنیا اقدام به راه اندازی 

آزمایشگاه فرمولاسیون کرده است.

دکتر غفارزادگان افزود: این آزمایشگاه با نیازسنجی از صنعت 
و بــازار بــه دلیل خلأ مرجــع علمی و تخصصــی در زمینه 
فرمولاسیون های گیاهی ایجاد شده و به صورت تخصصی اقدام 
به ارائه خدمت در زمینه فرمولاسیون فرآورده های طبیعی در 
حوزه هــای مختلفی اعم از مکمل های دارویــی، فرآورده های 
آرایشی-بهداشتی و سایر محصولاتی که از گیاهان دارویی در 

فرمولاسیون آن ها بهره برده می شود، می کند.
رئیس پژوهشکده گیاهان دارویی جهاددانشگاهی خاطرنشان 
کرد: استفاده از نیروی انسانی متخصص، بهره گیری از مشاوره 
اعضای هیأت علمی پژوهشــکده از گروه های فارماکوگنوزی 
و فارماکولــوژی، امکانات ســخت افزاری و نرم افزاری کامل در 
حوزه های فرمولاســیون و آنالیز و استفاده از روش های علمی 
بر مبنای مرجعیت آخرین فارماکوپه های منتشر شده از جمله 
مزیت های اصلی این آزمایشــگاه به شمار می روند. با توجه به 
وجود واحــد تولیدی در مقیاس نیمه صنعتــی و صنعتی در 
 Scale( پژوهشــکده گیاهان دارویی، امکان افزایش مقیاس
Up( کلیه فرمولاسیون های انجام شده از مقیاس آزمایشگاهی 

به مقیاس پایلوت و صنعتی نیز فراهم شده است.
بــه گــزارش روابــط عمومی پژوهشــکده گیاهــان دارویی 
جهاددانشــگاهی، آزمایشــگاه فرمولاســیون این پژوهشکده 
از شــهریورماه ســال 1401 و همزمان با روز داروســاز آماده 
خدمت رسانی به کلیه فعالان عرصه سلامت در زمینه گیاهان 

دارویی و فرآورده های طبیعی است.

رئیس سازمان فضایی با مهر مطرح کرد؛
برنامهسازمانفضاییبرایپرتاب
ماهوارههای۱۰۰تا۵۰۰کیلوگرمی

رئیس سازمان فضایی از برنامه سازمان فضایی برای پرتاب 
ماهواره های 100 تا 500 کیلوگرمی تا 4 ســال آینده خبر 

داد.
حسن ســالاریه در گفتگو با خبرنگار مهر، در پاسخ به این 
سوال که برنامه های سازمان برای قراردادن ماهواره های 100 
کیلویی در مدار تا پایان سال چیست و آیا پرتاب های آینده 
هم با کمک سایوز خواهد بود یا پرتابگر ایرانی، اظهار کرد: در 
بحث پرتاب گر ایرانی و بومی تا پایان سال پیش بینی ما این 
است که به مدار 500 کیلومتری در وزن 100 کیلوگرمی می 
رســیم و این برنامه ادامه پیدا می کند و سال بعد انشاالله در 

وزن 200 کیلوگرم پرتاب خواهیم داشت.
وی افزود: بعد از 4 سال به پرتابهای 500 کیلوگرم خواهیم 

رسید.
رئیس ســازمان فضایی ایران ضمن اشــاره به اینکه در این 
رابطه برنامه مدون و مشخصی داریم و تست های متعددی 
در حال انجام است، افزود: بســیاری از ماهواره هایی که در 

ایران ساخته می شود، چون وزنش پایین است توسط پرتاب 
گر ایرانی قابل پرتاب و قابل ارســال به فضا اســت و امکان 

مدارگذاری را دارد.
سالاریه ادامه داد: البته این شرایط نافی این موضوع نیست 
که ما از پرتاب گر خارجی اســتفاده نکنیم؛ چرا که با توجه 
به افزایش ساخت ماهواره های متعدد داخلی و اینکه ممکن 
است به هر دلیلی ظرفیت پرتاب گر داخلی ما اجازه ندهد که 
مثلًا همه ماهواره ها را در یکسال مدارگذاری کنیم، ممکن 

است به پرتاب گر خارجی نیز نیاز داشته باشیم.
معاون وزیر ارتباطات خاطرنشان کرد: اگر همکاری ایران با 
کشور روســیه ادامه پیدا کند، می توانیم امیدوار باشیم که 
ماهواره های داخلی که توسط پرتاب گره ای داخلی ما اشباع 
شده و قابل پرداخت در مدار نیست، از پرتاب گره ای خارجی 

مثل پرتابگرهای روسیه استفاده کنیم.

خبر

نجوم

فناوری

تحقیقی جدید نشان می دهد مریخ کاملاً به 
رنگ سرخ نیست. بیشتر اوقات از این جسم 
آسمانی به عنوان ســیاره سرخ نام برده می 
شــود و به همین دلیل تصور می شود آنجا 

صخره های قرمز رنگ وجود دارد.
به گزارش خبرگزاری مهر به نقل 
از ایندپندنت، اما کاوشگر استقامت 
ناسا در بررسی های خود به رنگ 
ســبز برخورده است. ابزار فضایی 
مذکور پــس از آنکــه در دهانه 
Jezero رسید، به دنبال اطلاعاتی 

درباره دریاچه ای بود که میلیاردها 
سال قبل در آنجا وجود داشته و با صخره های 
عجیبی روبرو شد.نخست آنکه محققان متوجه 
شدند که سطح آنها فقط از سنگ های رسوبی 
تشکیل نشــده که زمان وجود دریاچه ایجاد 
شده باشند. بلکه در منطقه مذکور صخره های 
آتشفشانی متعددی نیز وجود داشتند.علاوه بر 

آن این صخره ها از الیوین )سیلیکات منیزیم ( 
تشــکیل شده اند. البته این یکی از یافته های 
متعددی است که از تحلیل داده های ارسالی 

کاوشگر به زمین به دست آمده است.
به گفته محققان مشــابه سنگ هایی که در 
تحقیق جدید بررســی شده اند در زمین نیز 
یافت می شود اما آنها به طور کلی میلیاردها 
سال قبل به وسیله باد، آب و چرخه عجیب 
حیات شــان روی زمین پراکنده شده اند. در 
صورتیکه در مریخ سنگ های مذکور به دلیل 
محیطی متفاوت، دست نخورده باقی مانده اند.

راجر وینز اســتاد دانشــگاه پــردو و یکی از 
پژوهشگران تحقیق جدید می گوید: ما کم 
کم متوجه شــدیم این صخره های لایه لایه 
آتشفشانی با سنگ های آتشفشانی که روی 
زمین می بینیم، متفاوت هستند. احتمالا آنها 
شبیه صخره های آتشفشانی هستند در اوایل 

ایجاد زمین وجود داشته است.

محققان دانشگاه رایس سعی دارند  با ایجاد 
یک عضو  اضافی بادی که با گام های کاربر 
انرژی خود را تامین می کند، چالش نیاز به 
باتری های ســنگین و حجیم در پروتزهای 

پوشیدنی را برطرف کنند.
بــه گــزارش خبرگــزاری مهر بــه نقل از 
نیواطلس، فناوری آزمایشــی مذکور توسط 
تیمی از محققان ساخته شــده و یک ابزار 
ســبک، ارزان، قابل شستشــو با ماشــین 
لباسشویی است که سه بخش 
دارد.بخــش اول مجموعه ای از 
پمپ های نســاجی حاوی فوم 
است که مانند کفی های داخل 
بخش  می شود،  پوشیده  کفش 
انرژی  دیگر یک مخزن ذخیره 
است که دور کمر بسته می شود 
و بخش سوم یک بازوی پارچه ای بادی است 
که وقتی از آن استفاده نمی شود، در اطراف 

لگن جمع می شود می ماند.
شــیلنگ های هوا پمپ هــا را به مخزن و 

مخزن را به بازو متصل می کند.
هنگامیکه کاربر راه می رود و پمپ ها تحت 
فشار وزن بدن قرار می گیرند، هوا به مخزن 

رانده می شــود. این عمل ادامه می یابد تا 
مخزن کاملا باد شــود. با فشــار یک دکمه 
مخزن برخی از هوا را در بازو آزاد می کند و 

سبب باز شدن آن می شود.
هنگامی که بازو در مجاورت یک جسم قرار 
می گیرد، با فشار دادن دکمه دیگری مقداری 
هوا از آن خارج و باعث می شــود که دوباره 
در اطراف جسم پیچ بخورد. روکش لاستیکی 
سیلیکونی بازو به آن کمک می کند تا شی را 
کنترل کند و در نتیجه کاربر می توان آن را 
از یک نقطه به نقطه دیگر ببرد. زمانیکه که 
فرد بخواهد شــی را رها کند، فقط مقداری 
هوا را به بازو باز می کند و باعث می شود که 

دوباره به بیرون باز شود.
همین گروه از محققان یک نســخه دیگر از 
سیستم را ابداع کرده اند که در آن مخزن هوا 
را در یک ابزار آزاد می کند زیر بغل فرد قرار 
می گیرد. هنگامیکه ابزار باد و منبســط می 
شود، بازوی فرد بالا می رود و کاربر می تواند 
باری حداکثر 4.5 کیلوگرمی را بدون استفاده 
از قدرت ماهیچه ای بلند کند.آنها هم اکنون 
توســعه این سیستم هستند تا به آن قدرت 

پیش بینی حرکات کاربر را بدهند.

مریخ سرخ یکدست نیست!

پروتز بادی در حمل بار به کاربر کمک می کند


